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ACTA NÚM. 07/2022 - SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’EXCM. AJUNTAMENT EN PLE QUE 

TINGUÉ LLOC EL DIA 7 DE JULIOL DE 2022.   

====================================================================== 

 

Al Saló de Sessions de la Casa Consistorial de la Ciutat de Mataró, el dia set de juliol de dos 

mil vint-i-dos, essent les 19:00 hores, es reuneix l’Ajuntament en Ple, sota la Presidència del 

Sr. DAVID BOTE PAZ, Alcalde-President, 

 

Hi concorren els/les  Senyors i Senyores: 

 
DAVID BOTE PAZ ALCALDE   (PSC-CP) 
JUAN CARLOS JEREZ ANTEQUERA TINENT D’ALCALDE (PSC-CP) 
LAURA SEIJO ELVIRA  TINENT D’ALCALDE (PSC-CP) 
NÚRIA MORENO ROMERO  TINENT D’ALCALDE  (PSC-CP) 
Mº LUISA MERCHÁN CIENFUEGOS TINENT D’ALCALDE   (PSC-CP) 
MIQUEL ÀNGEL VADELL TORRES TINENT D’ALCALDE     (PSC-CP) 
ELIZABET RUIZ MORENO TINENT D’ALCALDE  (PSC-CP) 
ANNA VILLARREAL PASCUAL TINENT D’ALCALDE (PSC-CP) 
FRANCISCO JAVIER GOMAR MARTIN REGIDOR DELEGAT (PSC-CP) 
MARIA BEATRIZ DELGADO CASTRO REGIDORA DELEGADA (PSC-CP) 
DANIEL HURTADO DÍAZ REGIDOR DELEGAT (PSC-CP) 
MARIA JOSÉ PÉREZ CARRASCO REGIDORA DELEGADA (PSC-CP) 
JOSE ANTONIO RICIS SAAVEDRA REGIDOR/DELEGAT (PSC-CP) 
 
FRANCESC TEIXIDÓ I PONT REGIDOR (ERC-MES-AM) 
S´incorpora a la sessió en el punt núm 3 de l´ordre del dia 

ANNA SALICRÚ I MALTAS REGIDORA (ERC-MES-AM) 
S´incorpora a la sessió en el punt núm 4 de l´ordre del dia 

ROSA GUANYABENS CASARRAMONA REGIDORA  (ERC-MES-AM) 
S´incorpora a la sessió en el punt núm 3 de l´ordre del dia 

CARLES PORTA TORRES REGIDOR (ERC-MES-AM) 
S´incorpora a la sessió en el punt núm 3 de l´ordre del dia 

JOAQUIM CAMPRUBÍ CABANÉ REGIDOR (ERC-MES-AM) 
S´incorpora a la sessió en el punt núm 3 de l´ordre del dia 

IGNASI BERNABEU I VILLA REGIDOR (ERC-MES-AM) 
SORAYA EL FARHI I ALI AFAKI REGIDORA (ERC-MES-AM) 
S´incorpora a la sessió en el punt núm 3 de l´ordre del dia 

 
SERGIO MORALES DÍAZ TINENT D’ALCALDE  (ECPM-ECG)  
SARAI MARTÍNEZ VEGA REGIDORA DELEGADA (ECPM-ECG) 
 
ALFONS CANELA SERRANO REGIDOR (JUNTS) 
XAVIER FONT MACH REGIDOR (JUNTS) 
 
CRISTINA SANCHO RODRÍGUEZ REGIDORA (C’s) 
JOSE ANTONIO MOLERO BOTE REGIDOR (C’s) 

 

És excusada la Sra. Teresa Navarro i Andreu, regidora del grup municipal d’Esquerra Republicana de 

Catalunya-MES.  
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Assisteix com a Secretària General Accidental de la Corporació la Sra. M. Lluïsa Guañabens 

Casarramona, que dóna fe de l’acte. 

 

També hi assisteix l’Interventor Accidental de Fons Municipals, Sr. Josep M. Rota Serra.  

 

Els reunits representen un quòrum d’assistència mínima suficient d’acord amb la llei per 

constituir vàlidament la sessió plenària. 

 

L’ordre del dia de la sessió actual és el següent: 

 

DECRET 

Assumpte: Convocatòria i Ordre del dia Ajuntament Ple sessió de 7 de juliol de 2022 

Òrgan: Secretaria General 

 

 

En ús de les atribucions que em confereix la legislació de Règim Local, es convoca els regidors/res 

que componen l’Ajuntament en Ple, a la sessió ordinària que tindrà lloc el proper dijous 7 de juliol 

de 2022, a les 19,00 hores, a la Sala de Plens de la Casa Consistorial, per deliberar els assumptes 

consignats en el següent  

 

 

ORDRE DEL DIA 

 

1.- Aprovació, si s'escau, de l´Acta de la sessió ordinària del dia 2 de juny de 2022.-      

 

2.-  DESPATX  OFICIAL.- 

 

 

DICTAMENS 

 

CIM DE PRESIDÈNCIA, QUALITAT INSTITUCIONAL I ESTRATÈGIA 

MATARÓ 

 

Presidència  

 

3.-  Aprovar el canvi de representant del grup municipal d’Esquerra Republicana de 

Catalunya-MES en la Fundació Tecnocampus Mataró-Maresme.-    

  

 

CIM D’ADMINISTRACIÓ GENERAL I BONA GOVERNANÇA 

DIRECCIÓ DE SERVEIS ECONÒMICS 
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Servei de Gestió Econòmica     

4.- Aprovar la cessió de domini del bé immoble patrimonial de titularitat municipal, 

qualificat com a equipament sanitari i assistencial, a favor del Servei Català de la Salut 

per ampliació CAP Rocafonda.-  

 

5.- Desestimar el recurs de reposició expedient recuperació ofici béns domini públic 

municipal finca carrer Rocafonda núm. 30.- 

 
 

Servei de Compres i Contractacions 

 
6.- Aprovació de l’encàrrec d´encomana de gestió per la redacció i execució d’instal·lacions 

fotovoltaiques per la producció elèctrica per autoconsum en equipaments municipals i el 

seu manteniment a l’empresa municipal Aigües de Mataró, SA.-  

 

7.- Aprovar la liquidació definitiva del restabliment de l'equilibri econòmic de la concessió 

del servei públic municipal "El Sorrall" a Nuscamps, SL, per la suspensió de l'execució 

del contracte a causa de la situació provocada per la COVID-19.-  

 

 

Servei de Secretaria General 

8.- Aprovació de la modificació del Pla anual normatiu 2022.-  

 
 

CIM DE REACTIVACIÓ ECONÒMICA I CREACIÓ D’OCUPACIÓ I 

DESENVOLUPAMENT DEL TERRITORI 

DIRECCIÓ D’URBANISME I PLANIFICACIÓ 

 

Servei d’Urbanisme i Patrimoni 

 

9.- Aprovació inicial de la Modificació puntual del Pla general d’ordenació del Centre 

Geriàtric Av. Puig i Cadafalch.-  

 

10.- Aprovació provisional del Pla especial PE-60 Ampliació per ús d’equipament sanitari 

assistencial Eas, Carretera de Cirera, 320.-  

 

11.- Aprovació definitiva de la relació de béns i drets afectats d’expropiació (porció de 548 

m2) de la parcel·la resultant II.5 del Projecte de Reparcel·lació del PMU el Rengle.-  

 
 

CIM DE QUALITAT URBANA: SOSTENIBILITAT I ESPAIS PÚBLICS  

Servei de Mobilitat   

 

12.- Aprovar l´adhesió de l´Ajuntament de Mataró a la Red de Ciudades por la Bicicleta.- 

 

 

IMPULS I CONTROL DEL GOVERN  

 

PROPOSTES DE RESOLUCIÓ 
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13.- Proposta de Resolució que presenta el grup municipal d’Esquerra Republicana de 

Catalunya-MES per demanar la revocació de la medalla d’or a l’alcalde franquista Pedro 

Crespo i mostrar la solidaritat del consistori amb el mataroní Pablo Morales en el 50è 

aniversari de la seva detenció.-  

 

14.- Proposta de Resolució que presenta el grup municipal de Junts per Mataró per posar en 

marxa plans específics de seguretat i convivència a les zones més afectades per 

l’incivisme i sorolls nocturns.-   

 

15.- Proposta de Resolució que presenta el grup municipal de Ciutadans-Partido de la 

Ciudadanía per demanar un Pla municipal antiocupació que anticipi els problemes 

d'ocupació que es poden donar durant aquest estiu.-  

 

 

PRECS I PREGUNTES 

 

16.- Prec que presenta el grup municipal de Ciutadans-Partido de la Ciudadanía per a la 

col·locació del bust de Josep García Oliver a la nova biblioteca de Mataró.-  

 

17.- Pregunta que presenta el grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya-MES 

sobre el projecte Lloguem! Yes We Rent.- 

 

18.- Prec que presenta el grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya-MES per 

realitzar campanyes de conscienciació ciutadana que fomentin la neteja viària, la 

reducció de residus i l’eradicació de les actituds incíviques.- 

 

19.- Prec que presenta el grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya-MES per 

actualitzar el Pla d’actuació sobre el VIH i la Sida a Mataró.-  

 

20.- Prec que presenta el grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya-MES per 

dignificar i potenciar els reconeixements als èxits esportius dels equips i esportistes de 

Mataró.-  

 

21.- Pregunta que presenta el grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya-MES 

sobre la instal·lació de càmeres de vigilància a diversos punts de Mataró.-  

 

22.- Pregunta que presenta el grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya-MES 

sobre expedients de tanques publicitàries que incompleixen l’Ordenança municipal 

reguladora de la Publicitat.-  

 

23.- Prec que presenta el grup municipal de Ciutadans-Partido de la Ciudadanía per millorar 

el manteniment dels lavabos públics de Mataró.-  

 

24.- Prec que presenta el grup municipal de Junts per Mataró per aconseguir que Mataró sigui 

una ciutat caminable.- 

 

 

A continuació el Sr. Alcalde obre la sessió i passa a tractar els punts de l’ordre del dia.  
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Intervenció del Sr. Alcalde: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=33.0 

 

 

1 - APROVACIÓ, SI S'ESCAU, DE L´ACTA DE LA SESSIÓ 

ORDINÀRIA DEL DIA 2 DE JUNY DE 2022.      

 

VOTACIÓ:  Ordinària 

Vots favorables: Unanimitat. (20). 

 

2  -  DESPATX OFICIAL 

 No hi han assumptes a tractar. 

 

En aquests moments s’incorporen a la sessió: 

FRANCESC TEIXIDÓ I PONT REGIDOR (ERC-MES-AM) 
ROSA GUANYABENS CASARRAMONA REGIDORA  (ERC-MES-AM) 
CARLES PORTA TORRES REGIDOR (ERC-MES-AM) 
JOAQUIM CAMPRUBÍ CABANÉ REGIDOR (ERC-MES-AM) 
SORAYA EL FARHI I ALI AFAKI REGIDORA (ERC-MES-AM) 

 

 

DICTAMENS 

 
CIM DE PRESIDÈNCIA, QUALITAT INSTITUCIONAL I ESTRATÈGIA MATARÓ 

 

Presidència 
 

 

3  -  APROVAR EL CANVI DE REPRESENTANT DEL GRUP 

MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-MES EN 

LA FUNDACIÓ TECNOCAMPUS MATARÓ-MARESME.    

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=80.0&endsAt=246.0 

 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=33.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=80.0&endsAt=246.0
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El senyor Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Presidència, Educació, Formació 

Professional i Universitat,  presenta la proposta següent:  

 

“Per acord del Ple de l’ajuntament de Mataró de 9-7-2019 es va designar al Sr. Carles 
Porta i Torres com a representant del grup municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya-MES en la Fundació Tecnocampus Mataró-Maresme. 
 
El grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya-MES en data 10-6-2022 
comunica que cal procedir a substituir el representant municipal Sr. Carles Porta i Torres 
pel Sr. Joaquim Camprubí i Cabané en la Fundació Tecnocampus Mataró-Maresme.     
 
En ús de les facultats que m’atorga el decret d’Alcaldia núm. 2200/2022 de 28 de febrer, 
de delegació de competències, qui subscriu, regidor delegat de Presidència, previ 
Dictamen de la Comissió Informativa Municipal de Presidència, Qualitat Institucional i 
Estratègia Mataró, proposo al Ple de l´Ajuntament l’adopció del següent ACORD: 

 
Únic.-  Designar al Sr. Joaquim Camprubí i Cabané com a representant de l’Ajuntament 
de Mataró en la Fundació Tecnocampus Mataró-Maresme, en substitució del Sr. Carles 
Porta i Torres.” 

 

 

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Presidència, Educació, 
Formació Professional i Universitat: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=89.0 

 

Intervenció del Sr. Alcalde (votació): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=108.0 

 
Intervenció de la Sra. M. Lluïsa Guañabens Casarramona, secretària general accidental: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=232.0 

 

 

VOTACIÓ:  Ordinària 

Vots favorables: Unanimitat. (25). 

 
 
 
 

CIM D’ADMINISTRACIÓ GENERAL I BONA GOVERNANÇA 
DIRECCIÓ DE SERVEIS ECONÒMICS 

Servei de Gestió Econòmica  

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=89.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=108.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=232.0


 7 

 

4 - APROVAR LA CESSIÓ DE DOMINI DEL BÉ IMMOBLE 

PATRIMONIAL DE TITULARITAT MUNICIPAL, QUALIFICAT COM A 

EQUIPAMENT SANITARI I ASSISTENCIAL, A FAVOR DEL SERVEI 

CATALÀ DE LA SALUT PER AMPLIACIÓ CAP ROCAFONDA.  

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=246.0&endsAt=809.0 

 

La senyora Anna Villarreal Pascual, regidora delegada d’Administració, Bon Govern i 

Transparència, presenta la proposta següent: 

 

“Ateses les necessitats de creixement dels Centres d’Atenció Primària (CAP) de Rocafonda i 
de Cirera, han conduït a l’Ajuntament de Mataró i el Servei Català de la Salut a convenir les 
actuacions necessàries en els planejaments per a realitzar les oportunes cessions del sòl on 
s’emplacen aquests equipaments sanitaris amb la finalitat d’ampliar-los. 
 
Ateses que aquestes necessitats han comportant la modificació del planejament urbanístic, i, 
en el cas del CAP Rocafonda, l’Ajuntament de Mataró ha hagut de tramitar la modificació 
puntual del Pla especial d’equipaments Mataró - Nord per l’ampliació d’aquest i el trasllat de 
pistes de petanca, del municipi de Mataró (aquesta modificació fou aprovada definitivament, 
per acords adoptats en les sessions de 13 de desembre de 2021 i de 7 de març de 2022 
(relatius a l’exp. 2019/069209/B), per la Comissió Territorial d’Urbanisme de l’Arc Metropolità 
de Barcelona, publicats en el DOGC 8637, de 30/3/2022, amb efectes d’immediata 
executivitat). 
  
Atès que l’actual edifici del CAP Rocafonda està situat a la Ronda Rafael Estrany s/núm., 
finca registral núm. 12404, amb referència cadastral 4303205DG5040S0001TM. Aquesta 
finca, segons la fitxa d’inventari municipal (núm. 31 301), està qualificada de bé patrimonial. 
Altrament, sobre  aquesta finca l’Ajuntament de Mataró constituí un dret de superfície a favor 
del Consorci Sanitari del Maresme (acordat pel Ple municipal, en sessió celebrada en data 7 
de març de 2002 i l’atorgament del qual s’efectuà en escriptura pública, de data 4 de 
desembre de 2002). I, al seu torn, en data 2 de juliol de 2018, el Consorci Sanitari del 
Maresme cedí l’esmentat dret al Servei Català de la Salut.  
                     
D’acord amb el planejament aprovat, per a l’ampliació de l’actual CAP Rocafonda s’han 
hagut d’efectuar diverses operacions hipotecàries, la darrera de les quals ha suposat 
l’agrupació, a la finca on està emplaçat l’actual CAP Rocafonda, de 1.681 m2 provinents 
d’una part segregada i desafectada prèviament (exp. núm. 2021/114119). 
 
La finca agrupada es descriu a continuació:  
 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=246.0&endsAt=809.0
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“URBANA: EDIFICI destinat a CENTRE D’ASSISTÈNCIA PRIMÀRIA, situat a Mataró, 
Ronda Pintor Rafael Estrany número 8. Consta de planta baixa i planta pis primer. A 
la planta baixa s’hi ubica: l’àrea d’entrada: Vestíbul, recepció, arxiu, nucli de sanitaris, 
habitació de neteja i porxo; l’Àrea Administrativa: Despatx coordinació, sala treball 
administratiu i biblioteca/sala de reunions; l’Àrea de Medicina general –MG-: Sales 
consulta M. General, sales consulta d’inf./trac. i sales d’espera; l’Àrea de Pediatria –
PE-: Sales consulta pediatria, sales infermeria i sales d’espera; l’Àrea d’atenció 
continuada –AC-: Sales consulta/tractament, sales consultes polivalent, sales 
d’espera i sales consultes polivalent; l’Àrea d’educació sanitària –ES-: Aula 
d’educació sanitària, Magatzem i vestidors per als usuaris; l’Àrea d’emmagatzematge: 
Local de residu: pas ascensor i circulació. Aquesta planta té una superfície construïda 
de set-cents trenta metres setanta decímetres quadrats i útil de sis-cents cinquanta 
vuit metres vint-i-un decímetres quadrats. A la planta primera s’hi ubica: l’Àrea 
d’entrada –EN- i habitació de neteja; l’Àrea de personal sanitari –PS-: vestidor 
masculí, vestidor femení i sala de personal; l’Àrea d’emmagatzematge –EM-: 
magatzem general i magatzem clínic; l’Àrea d’instal·lacions –IN-: Quadre elèctric, 
central tèrmica i hidràulica, pati central de fred, taller/mag. Manteniment, 
sanitari/dutxa; ascensor i circulacions. Aquesta planta té una superfície construïda de 
dos-cents vint-i-sis metres trenta vuit decímetres quadrats i útil de cent vuitanta-vuit 
metres noranta vuit decímetres quadrats. Superfície solar: Edificat sobre un solar de 
tres mil cent seixanta-nou metres quadrats (3.169,00m2). LIMITA: al Nord-est i al 
Nord-oest amb finca de referència cadastral 4303206DG5040S0001FM; al Sud-est 
amb finca de referència cadastral 4303204DG5040S0001LM i al Sud-oest amb la 
ronda Rafael Estrany.” 
 
TÍTOL: Agrupació 
 
VALORACIÓ: 917.336,09€ 
 
Es situa dins les finques de referència cadastral 4303205DG5040S0001TM i 
4303206DG5040S0001FM. 
 
Qualificació urbanística: Clau Esa (equipament sanitari i assistencial). 

 
Dades Registrals: consten en el document d’inscripció Registral que acompanya la 
present com a document Annex1.  

 
Resultant que l’Ajuntament de Mataró i el Servei Català de la Salut han convingut cedir 
gratuïtament l’esmentada finca, el primer a favor del segon (el qual també és actual titular 
superficiari d’aquesta), lliure de més càrregues, gravàmens i servituds, amb la finalitat que 
aquest realitzi les obres de construcció per a l’ampliació de l’equipament sanitari i 
assistencial de l’actual CAP Rocafonda.  
  
Consten a l’expedient les dades relatives a la identificació de la finca, la seva qualificació 
urbanística i patrimonial, el seu estat de càrregues, i la seva situació física, gràfica i la seva 
valoració. 
 
Vist l’informe jurídic corresponent. 
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D’acord amb l’establert al Títol III de la Llei 5/2006, de 10 de maig, del llibre cinquè del Codi 
Civil de Catalunya, relatiu als drets reals; a l’art. 211, 212 i següents del Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya; i a l’art. 49 i següents del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el 
Reglament de Patrimoni dels Ens Locals. 
 
Per tot això, PROPOSO AL PLE, l’adopció dels següents ACORDS: 
 
 
PRIMER.- Cedir gratuïtament el domini, a favor del Servei Català de la Salut, del bé 

immoble patrimonial de titularitat municipal, qualificat com a equipament sanitari i 
assistencial, que es descriu a continuació, i sobre el qual hi ha constituït un dret 
de superfície ostentat a favor del mateix Servei Català de la Salut (per cessió 
efectuada pel Consorci Sanitari del Maresme, en data 2 de juliol de 2018), lliure 
de més càrregues, gravàmens i servituds, per a poder ampliar l’edifici actual CAP 
Rocafonda i, de tal forma, poder donar una atenció sanitària adequada i en millor 
condicions, segons el dimensionat creixement previst en el programa funcional 
d’aquest centre, redactat per la Regió Sanitària Barcelona - Àmbit Metropolità 
Nord del Servei Català de la Salut:  

  
“URBANA: EDIFICI destinat a CENTRE D’ASSISTÈNCIA PRIMÀRIA, situat a 
Mataró, Ronda Pintor Rafael Estrany número 8. Consta de planta baixa i planta 
pis primer. A la planta baixa s’hi ubica: l’àrea d’entrada: Vestíbul, recepció, arxiu, 
nucli de sanitaris, habitació de neteja i porxo; l’Àrea Administrativa: Despatx 
coordinació, sala treball administratiu i biblioteca/sala de reunions; l’Àrea de 
Medicina general –MG-: Sales consulta M. General, sales consulta d’inf./trac. i 
sales d’espera; l’Àrea de Pediatria –PE-: Sales consulta pediatria, sales 
infermeria i sales d’espera; l’Àrea d’atenció continuada –AC-: Sales 
consulta/tractament, sales consultes polivalent, sales d’espera i sales consultes 
polivalent; l’Àrea d’educació sanitària –ES-: Aula d’educació sanitària, Magatzem 
i vestidors per als usuaris; l’Àrea d’emmagatzematge: Local de residu: pas 
ascensor i circulació. Aquesta planta té una superfície construïda de set-cents 
trenta metres setanta decímetres quadrats i útil de sis-cents cinquanta vuit 
metres vint-i-un decímetres quadrats. A la planta primera s’hi ubica: l’Àrea 
d’entrada –EN- i habitació de neteja; l’Àrea de personal sanitari –PS-: vestidor 
masculí, vestidor femení i sala de personal; l’Àrea d’emmagatzematge –EM-: 
magatzem general i magatzem clínic; l’Àrea d’instal·lacions –IN-: Quadre elèctric, 
central tèrmica i hidràulica, pati central de fred, taller/mag. Manteniment, 
sanitari/dutxa; ascensor i circulacions. Aquesta planta té una superfície 
construïda de dos-cents vint-i-sis metres trenta vuit decímetres quadrats i útil de 
cent vuitanta-vuit metres noranta vuit decímetres quadrats. Superfície solar: 
Edificat sobre un solar de tres mil cent seixanta-nou metres quadrats 
(3.169,00m2). LIMITA: al Nord-est i al Nord-oest amb finca de referència 
cadastral 4303206DG5040S0001FM; al Sud-est amb finca de referència 
cadastral 4303204DG5040S0001LM i al Sud-oest amb la ronda Rafael Estrany.” 

 
TÍTOL: Agrupació 

 
VALORACIÓ: 917.336,09€ 
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Es situa dins les finques de referència cadastral 4303205DG5040S0001TM i 
4303206DG5040S0001FM. 

 
Qualificació urbanística: Clau Esa (equipament sanitari i assistencial). 

 
Dades Registrals: consten en el document d’inscripció Registral que acompanya 
la present com a document Annex1.  

 
SEGON.-  La construcció de l’ampliació de l’actual edifici CAP Rocafonda podrà ser duta a 

terme pel propi Servei Català de la Salut o un tercer mitjançant qualsevol negoci 
jurídic, si bé la prestació del Servei sanitari i/o assistencial en el mateix 
l’assegurarà el Servei Català de la Salut, d’acord amb el previst a la Llei 15/1990, 
de 9 de juliol, d’ordenació sanitària de Catalunya. 

 
TERCER.- Establir que la cessió de domini de la finca esmentada es faci en les següents 

condicions: 
 

1)Finalitat: la construcció de l’ampliació de l’actual edifici CAP Rocafonda per a la     
prestació del servei o funcions sanitàries d’assistència primària, donar una 
atenció sanitària adequada i en millor condicions, per part del Servei Català de la 
la Salut o institució pública competent en aquesta matèria i segons el 
dimensionat creixement previst en el programa funcional del CAP Rocafonda 
redactat per la Regió Sanitària Barcelona – Àmbit Metropolità Nord del Servei 
Català de la Salut  

 
2) Si el bé cedit no es destina a la finalitat esmentada en el termini de 5 anys o 
deixi de ser destinat a dita finalitat dins dels 30 anys següents, el bé objecte de 
cessió revertirà automàticament de ple dret a favor de l’Ajuntament de Mataró, 
cedent, en els termes que resulten de l’article 50 del Decret 336/1988, de 17 
d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament de Patrimoni del Ens Locals de 
Catalunya. 

 
3) Establir que d’acord amb l’establert en els articles 62.1.a) i 103 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals, la Generalitat de Catalunya: 
 

-  gaudirà de l’exempció tributària corresponent a efectes de l’Impost Béns 
Immobles i, per tant, l’Ajuntament o una tercera entitat en què aquest 
delegui, no girarà aquest impost per quan la destinació de l’immoble és 
d’ús sanitari - assistencial. 

- gaudirà d’una bonificació del 95% en la quota de l’impost sobre 
construccions, instal·lacions i obres, per a l’execució d’obres necessàries 
en el centre, atès que es tracta d’una construcció d’especial interès o utilitat 
municipal.  

 
 

QUART.- Suspendre l’efectivitat del present acord fins que tingui lloc la superació del tràmit 
d’exposició pública en el procediment de cessió gratuïta del domini de la finca.  
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CINQUÈ.- Facultar indistintament a l’Alcalde de Mataró i a la Regidora d’Administració, Bon 
Govern i Transparència per tal que  qualsevol d’ells, a títol individual, pugui 
signar la documentació que sigui necessària per a l’efectivitat del que es disposa 
en el present acord. 

 
SISÈ.-  Actualitzar l’Inventari Municipal de Béns i Drets Municipal mitjançant els 

corresponents assentaments que el present acord comportin. 
 
SETÈ.-  Notificar el present acord  al Servei Català de la Salut i comunicar-lo als serveis 

municipals de Salut, d’Urbanisme i d’Ingressos.” 
  
 
 
 

Intervenció de la Sra. Anna Villarreal Pascual, regidora delegada d’Administració, Bon 
Govern i Transparència: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=268.0 

 

Intervenció de la Sra. Cristina Sancho Rodríguez, portaveu del grup municipal de Ciutadans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=380.0 

 

En aquests moments s’incorpora a la sessió la Sra. Anna Salicrú i Maltas, regidora del grup 
municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya-MES. 

 

Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=435.0 

 
Intervenció del Sr. Francesc Teixidó Pont, portaveu del grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=580.0 

 
Intervenció de la Sra. Anna Villarreal Pascual, regidora delegada d’Administració, Bon 
Govern i Transparència: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=697.0 

 

 
Intervenció del Sr. Alcalde (votació): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=733.0 

 
Intervenció de la Sra. M. Lluïsa Guañabens Casarramona, secretària general accidental: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=771.0 

 

Intervenció del Sr. Alcalde: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=776.0 

 

 

 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=268.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=380.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=435.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=580.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=697.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=733.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=771.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=776.0
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VOTACIÓ:  Ordinària 

Vots favorables: Unanimitat. (26). 

 

 

5 - DESESTIMAR EL RECURS DE REPOSICIÓ EXPEDIENT 

RECUPERACIÓ OFICI BÉNS DOMINI PÚBLIC MUNICIPAL FINCA 

CARRER ROCAFONDA NÚM. 30. 

 
El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=809.0&endsAt=1210.0 

 
 

La senyora Anna Villarreal Pascual, regidora delegada d’Administració, Bon Govern i 

Transparència, presenta la proposta següent: 

 
“En data 21 de juny de 2022, ha tingut entrada per Registre General de l’Ajuntament de 
Mataró un recurs de reposició interposat per la senyora A.P.S.R., amb DNI 45963522T, núm. 
E-08121-2022-034884, contra l’acord del Ple de l’Ajuntament de Mataró, adoptat en sessió 
ordinària celebrada en data 2 de juny de 2022, en l’expedient contradictori de recuperació 
d’ofici del bé de domini públic municipal, situat a carrer Rocafonda, núm. 30, de Mataró – 
finca coneguda com antiga escola Menéndez Pelayo-. 
 
En el referit acord es desestimaven les al·legacions presentades per ella mateixa i es 
disposava la recuperació possessòria d’aquest Consistori del bé immoble municipal de 
domini públic objecte del present, la possessió del qual ha estat despullat il·legítimament 
mitjançant actes d’usurpació de la possessió esdevinguts el dia 1 de maig de 2022, a les 
12:40h. (que consten descrits en les diligències policials núm. 360843/2022, de data 2 de 
maig de 2022), i en la comissió dels quals s’identifica a l’ara recorrent, en ser la persona 
identificada, així com també a una pluralitat de persones, les quals resulten ignorades 
ocupants. 
 
Altrament, l’acord adoptat també establí requerir a les persones ocupants per què, en el 
termini improrrogable de cinc dies naturals, a comptar de l’endemà de la notificació d’aquesta 
resolució, deixessin lliure i vàcua la finca, amb l’advertiment a aquestes persones ocupants 
del fet que transcorregut aquest termini, l’Ajuntament de Mataró procedirà a recuperar la 
possessió de la finca per via de l’execució forçosa. 
 
Atès que el recurs de reposició s’ha d’interposar en el termini d’un mes legalment previst a 
l’efecte, havent-se notificat a la interessada en legal forma l’acord respecte l’expedient, en 
data 13 de juny de 2022. 
 
Vist que en l’esmentat recurs s’indica que s’annexen informes tècnics i reproduccions 
d’imatges, però aquests no consten acompanyats de forma addicional en format pdf, atès 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=809.0&endsAt=1210.0
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que únicament consta presentat el propi recurs i el comprovant de presentació del mateix. 
Per lo qual la interessada ha estat requerida, conferint-li un termini a l’efecte, mitjançant 
escrit de data 23 de juny de 2022, que li ha estat notificat electrònicament en la mateixa 
data. 
 
Vist l’expedient i constatant-se que la persona requerida no ha presentat resposta al 
requeriment esmentat. 
 
Analitzat el contingut del recurs presentat, el qual s’ha presentat dins a termini, i en el què, 
en extracte, es manifesta el següent: 
 

-  que respecte els fets del dia 1/5/2022, descrits en les diligències policials objecte 
del present, ella mateixa resulta persona identificada en el procediment objecte 
del present com a persona que donava consignes durant la manifestació i que 
n’hi havia d’altres, les quals no van ser identificades per la Policia Local; 

-  que, contràriament al contingut de les diligències policials, la persona 
identificada i la que va expressar verbalment “havien ocupat aquesta escola amb 
intenció de fer un ateneu i que a partir d’aquell momento aquest espai es diría La 
Teixidora”, són persones diferents. També que la dita expressió no es correspon 
amb les paraules textualment dites. Fets que es poden corroborar en el material 
de les xarxes socials; 

-  que ella va estar en tot moment a l’exterior de l’espai, motiu pel qual ha estat 
identificada; 

-  que el Sindicat de l’Habitatge de Mataró (SHM, en endavant) ha tingut voluntat 
de diàleg i negociació amb l’Ajuntament de Mataró; 

-  que a l’espai en qüestió el SHM hi està desenvolupant diverses activitats de 
caràcter social (banc d’aliments, armari solidari, escola de reforç i escola 
d’idiomes…) per donar resposta a les necessitats més bàsiques de la gent dels 
barris de Mataró. 

-  que l’edifici no presenta danys estructurals ni amenaça de ruïna, només 
desperfectes per abandonament temporal, segons informe tècnic i motius pels 
quals s’hi estan duent a terme reparacions; 

-  que a més del SHM, en l’espai hi participen activament altres organitzacions i 
associacions de la ciutat i comarca. 

-   que es sol·licita: de forma immediata la facilitació de contracte de cessió d’ús de 
l’espai i la immediata alta en el subministrament d’aigua en aquest, les despeses 
pertinents del qual manifesta voluntat d’abonar. 

 
Considerant que aquestes manifestacions resulten d’idèntica i reiterada redacció i contingut, 
a les vessades per la interessada en el seu escrit d’al·legacions, presentat en data 
20/05/2022, si bé, ara la interessada remet a ser corroborades per les reproduccions 
d’imatges que s’han vingut publicant en les diverses xarxes socials i als informes tècnics, 
documents els quals, com s’ha dit no ha aportat tot i el requeriment efectuat per aquest 
Consistori a tal efecte.  

 
Considerant que, en darrer terme, en el recurs es refereix, en cita textual “la funció social de 
la propietat, reconeguda a l’article 33.2 de la Constitució, que permet que les lleis modulin el 
dret de propietat privada en funció d’interessos socials superiors, siguin públics o privats 
(...)” 
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De l’anàlisi del contingut de l’escrit presentat, no es desprèn l’aportació d’extrems nous o 
diferents els quals puguin desvirtuar els fets constatats constitutius de la usurpació a 
aquesta Consistori de la possessió del bé demanial municipal. Tanmateix el recurs 
presentat, tampoc es basa, ni es sustenta en fonamentació jurídica alguna de causa en la 
qual incorri l’acord de Ple recorregut.  
 
D’acord amb l’establert en els articles 123 i 124 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del 
Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques, en relació al recurs 
potestatiu de reposició. 
 
Per tot l’exposat, en virtut de les competències delegades per decret d’alcaldia 2200/2022, 
de 28 de febrer  PROPOSO AL PLE, l’adopció, si s’escau, dels següents ACORDS: 
 
 
PRIMER.-  Desestimar el recurs de reposició interposat per A.P.S.R., amb DNI 

45963522T, pels motius i en els termes exposats a la part expositiva del 
present acord. 

 
SEGON.- Notificar el present acord als interessats.” 

 
 
 
 

Intervenció de la Sra. Anna Villarreal Pascual, regidora delegada d’Administració, Bon 
Govern i Transparència: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=822.0 

 

Intervenció de la Sra. Cristina Sancho Rodríguez, portaveu del grup municipal de Ciutadans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=904.0 

 
Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=949.0 

 
Intervenció del Sr. Francesc Teixidó Pont, portaveu del grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1026.0 

 
Intervenció de la Sra. Anna Villarreal Pascual, regidora delegada d’Administració, Bon 
Govern i Transparència: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1116.0 

 
Intervenció del Sr. Alcalde (votació): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1161.0 

 
Intervenció de la Sra. M. Lluïsa Guañabens Casarramona, secretària general accidental: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1196.0 

 
 
 
 
 
 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=822.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=904.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=949.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1026.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1116.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1161.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1196.0
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VOTACIÓ:  Ordinària 

Vots favorables: 19,  corresponent als membres del grup municipal Socialista (13), 

corresponent als membres del grup municipal de En Comú 

Podem Mataró (2),  corresponent als membres del grup municipal 

de Junts per Mataró (2) i corresponent als membres del grup 

municipal de Ciutadans (2).    

Vots en contra: 7,  corresponent als membres del grup municipal d’ERC-MES.  

Abstencions: Cap  

 
 
 
 

Servei de Compres i Contractacions 
 
 

6 - APROVACIÓ DE L’ENCÀRREC D´ENCOMANA DE GESTIÓ PER 

LA REDACCIÓ I EXECUCIÓ D’INSTAL·LACIONS FOTOVOLTAIQUES 

PER LA PRODUCCIÓ ELÈCTRICA PER AUTOCONSUM EN 

EQUIPAMENTS MUNICIPALS I EL SEU MANTENIMENT A 

L’EMPRESA MUNICIPAL AIGÜES DE MATARÓ, SA.  

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1210.0&endsAt=1960.0 

 

El senyor Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Serveis, Sostenibilitat i 

Transició Ecològica i Cultura, presenta la proposta següent: 

 
“Relació de fets 
 
  
1.Des de fa anys la ciutat de Mataró ha fet una aposta clara vers la sostenibilitat i el medi 
ambient. L’ any 1995 es va endegar el procés d´Agenda 21 del municipi i  l’ any 2016 Mataró 
es va adherir a la Declaració de la Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat per 
renovar el compromís local pel desenvolupament sostenible i la lluita contra el canvi climàtic. 
 
A partir d´aquets antecedents, el nou full de ruta de la sostenibilitat local és el Pla d´Acció per 
l’ Energia Sostenible i el Clima ( PAESC), aprovat al juliol de 2018 i que recull un centenar 
d´accions de mitigació i adaptació als efectes del canvi climàtic que s´hauran d´anar 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1210.0&endsAt=1960.0
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desenvolupant els propers anys. Una de les accions de mitigació que concreta el PAESC és 
la implantació de sistemes fotovoltaics en espais i edificis públics. 
 
El 2020 s´ aprova la Declaració d´Emergència climàtica de Mataró, amb el compromís d´ 
iniciar un procés de transformació social i posar en marxa mesures concretes per reduir les 
emissions de gasos d´efecte hivernacle. L’ Ajuntament aposta per un model descarbonitzat 
d´energia, que empoderi institucions i ciutadans per la via de l’ autogeneració d´energia 
elèctrica per al seu propi consum. 
 
2. Mitjançant informe  de 20 de maig de 2022 el Director de Transició Ecològica, 
Sostenibilitat i Espai Públic exposa que l’ Ajuntament de Mataró ha decidit emprendre un 
programa d´inversions en instal.lacions fotovoltaiques d´autoconsum, i proposa  encarregar a 
Aigües de Mataró, SA la redacció i execució d´instal.lacions fotovoltaiques per a la producció 
elèctrica per autoconsum en 25 equipaments municipals i el manteniment, durant el període 
de 25 anys, d´aquestes instal.lacions, més les 6 instal.lacions que actualment ja disposa l’ 
Ajuntament de Mataró i les 2 instal.lacions  que estan en procés de licitació. 
 
Com empresa energètica, AMSA disposa de gran experiència en la gestió i funcionament de 
la xarxa de calor (Tub verd) per abastir tant els equipaments públics i privats com els edificis 
d´habitatges de la ciutat. També gestiona vàries instal.lacions fotovoltaiques (la seu 
corporativa d´AMSA, el dipòsit de la Ronda Rocablanca i punts de càrrega elèctrica de 
vehicles de la seva flota) i té experiència  en l’ execució d´instal.lacions i en la gestió de l’ 
energia a través de sistemes de monitoratge complerts. 
 
La valoració econòmica de la inversió per la instal.lació de plaques fotovoltaiques en 25 
equipament municipals és de 1.403.894 €, iva inclòs. El manteniment d´aquestes 25 
instal.lacions fotovoltaiques, més el manteniment de les 6 instal.lacions fotovoltaiques que ja 
disposa actualment l’ Ajuntament de Mataró i les 2 instal.lacions que actualment estan en 
procés de licitació, per a un període de 25 anys, té un cost de 1.569.712 €, iva inclòs. 
 
3. La societat Aigües de Mataró, SA ostenta la condició de mitja propi personificat de 
l’Ajuntament de Mataró, i consta reconeguda expressament a l’ article 2n dels seus estatuts. 
 
4. L’ art. 32.1 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre,  de Contractes del Sector Públic, regula 
els encàrrecs dels poders adjudicadors a mitjans propis personificats. En el seu apartat 2n, 
s´estableixen els requisits que cal complir per tal se ser mitjà propi personificat. En informe 
de Secretaria de data 01/06/2022 s´exposa que AMSA, en relació a l’Ajuntament, dona 
compliment als requisits que preveu l´esmentat article 32.2 LCSP.  
 
5. L’ encàrrec d´ encomana de  gestió s´ha de condicionar al compliment de l’ apartat 32.7 
LCSP que estableix que l’ import de les prestacions parcials que el mitja propi pugui 
contractar amb tercers no pot excedir el 50 per cent de la quantia de l’ encàrrec. No es 
consideraran prestacions parcials aquelles que el mitjà propi adquireixi a altres empreses 
quan es tracti de subministraments o serveis auxiliars o instrumentals que no constitueixin 
una part autònoma i diferenciable de la prestació principal, encara que siguin part del procés 
necessari per produir aquesta prestació.  
 
Fonaments de dret 
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D’acord amb el previst en l’art. 32 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del 
Sector Públic,  
 
 
En conseqüència, qui subscriu, regidora delegada d´Administració, Bon Govern i 
Transparència proposa al Ple de l’Ajuntament  l’ adopció dels següents acords: 
 
Primer.- Encomanar a  la societat municipal Aigües de Mataró, SA, com  mitjà propi de 
l’Ajuntament, la redacció del projecte i execució d´instal.lacions fotovoltaiques per a la 
producció elèctrica per autoconsum en 25 equipaments municipals i el manteniment, durant 
el període de 25 anys, d´aquestes instal.lacions, més les 6 instal.lacions que actualment ja 
disposa l’ Ajuntament de Mataró i les 2 instal.lacions  que estan en procés de licitació, per un 
import de 2.973.606 €, iva inclòs. 
 
Segon.- Condicionar l’ encomana de gestió al compliment obligatori de l’ article 32.7 de la 
LCSP,  el qual estableix que l’ import de les prestacions parcials que el mitjà propi pugui 
contractat amb tercers no pot excedir el 50 per cent de la quantia de l’ encàrrec. 
 
Tercer.- Formalitzar l’ encàrrec d´ encomana de gestió   en un document i publicar-lo  en el 
perfil del contractant.  
 
Quart.- Autoritzar i disposar l’ import de 2.973.606 €, iva inclòs, a favor d´Aigües de  Mataró, 
SA,  d´ acord amb el següent detall: 
 
AD núm. 46949 per import de 916.000 € 
ADFUT núm. 46955 per import de 487.894 €  
ADUT núm. 49097 per import de 1.569.712 € 
 
Cinquè.  Es condiciona els efectes de la present encomana de gestió  a l’existència de crèdit 
adequat i suficient a les partides  dels pressupostos municipals que s’aprovin per als exercicis 
2023 a 2047, a fi de poder atendre les despeses que es preveu meriti la present encomana 
durant les esmentades anualitats.” 
 
 
 
 
Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Serveis, Sostenibilitat i 
Transició Ecològica i Cultura: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1237.0 

 
Intervenció de la Sra. Cristina Sancho Rodríguez, portaveu del grup municipal de Ciutadans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1456.0 

 
Intervenció del Sr. Xavier Font Mach, regidor del grup municipal de Junts per Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1566.0 

 
Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí Cabané, regidor del grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya-MES: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1723.0 

 

 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1237.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1456.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1566.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1723.0
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Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Serveis, Sostenibilitat i 
Transició Ecològica i Cultura: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1831.0 

 
Intervenció del Sr. Alcalde (votació): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1909.0 

 
Intervenció de la Sra. M. Lluïsa Guañabens Casarramona, secretària general accidental: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1939.0 

 

 

VOTACIÓ:  Ordinària 

Vots favorables: 24,  corresponent als membres del grup municipal Socialista (13), 

corresponent als membres del grup municipal de En Comú 

Podem Mataró (2),  corresponent als membres del grup municipal 

d’ERC-MES (7) i corresponent als membres del grup municipal de 

Junts per Mataró (2). 

Vots en contra: 2,  corresponent als membres del grup municipal de Ciutadans. 

Abstencions: Cap  

 

 

 

7 - APROVAR LA LIQUIDACIÓ DEFINITIVA DEL RESTABLIMENT 

DE L'EQUILIBRI ECONÒMIC DE LA CONCESSIÓ DEL SERVEI 

PÚBLIC MUNICIPAL "EL SORRALL" A NUSCAMPS, SL, PER LA 

SUSPENSIÓ DE L'EXECUCIÓ DEL CONTRACTE A CAUSA DE LA 

SITUACIÓ PROVOCADA PER LA COVID-19.  

 
 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1960.0&endsAt=2221.0 

 
 

La senyora Anna Villarreal Pascual, regidora delegada d’Administració, Bon Govern i 

Transparència, presenta la proposta següent: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1831.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1909.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1939.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1960.0&endsAt=2221.0
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“Relació de fets 
 

Primer. Per acord de Ple de data 13 de maig de 1999 es va adjudicar la contractació de la 
concessió per a la construcció, gestió i explotació del servei públic de la zona esportiva 
municipal de "El Sorrall", a favor de l’empresa NUSCAMPS, SL, per una durada de la 
concessió de 40 anys. 
 

Segon. En data 18 de març es va publicar el Reial Decret-llei 8/2020, de 17 de març, de 
mesures urgents extraordinàries per fer front a l’impacte econòmic i social de la COVID-19. 

 
Tercer. L’article 34 de l’esmentat Reial Decret-llei, estableix mesures en matèria de 
contractació pública per pal·liar les conseqüències de la COVID-19. Preveu la suspensió 
del contracte quan la seva execució no sigui possible com a conseqüència de la COVID-19 
o de les mesures adoptades per l’Estat, les Comunitats Autònomes o l’Administració Local 
per combatre-ho. 
 
Quart. El Reial Decret-llei 8/2020 estableix que quan el contacte quedi en suspens el 
concessionari tindrà dret al restabliment de l’equilibri econòmic del contracte mitjançant, 
segons procedeixi en cada cas, a la ampliació de la seva durada inicial fins a un màxim 
d’un 15% o mitjançant la modificació de les clàusules de contingut econòmic incloses en el 
contracte. 
Aquest reequilibri en tot cas compensarà als concessionaris per la pèrdua d’ingressos i 
l’increment dels costos suportats, entre els que es consideraran els possibles costos 
addicionals salarials que efectivament s’hagin abonat, respecte als previstos en l’execució 
ordinària del contracte de concessió de serveis durant el període de duració de la situació 
de fet creada per la COVID-19. Només es procedirà a aquesta compensació prèvia 
sol·licitud i acreditació fefaent de la realitat, efectivitat i import pel contractista d’aquests 
costos. 
El contractista ha sol·licitat aquesta compensació. 
No resultarà d’aplicació a les suspensions l’article 208.2.a de la Llei 9/2017, de 8 de 
novembre, de Contractes del Sector Públic. 
 
Cinquè. Per Decret d’Alcaldia núm. 2238/2020, de 26 de març, s’estableix que quan sigui 
impossible l’execució del contracte concessional de forma total o parcial, es compensarà 
als concessionaris per la pèrdua d’ingressos i l’increment dels costos suportats, durant el 
període de durada de la situació de fet creada per la COVID-19. 
 
Sisè. En el mateix decret s’ordenava als tècnics responsables de cada concessió d’obres o 
serveis que analitzin si el concessionari té dret al restabliment de l’equilibri econòmic del 
contracte i proposin, segons procedeixi en cada cas, quina opció serà més adient per cada 
contracte: l’aplicació de la seva durada inicial fins a un màxim del 15% o la modificació de 
les clàusules de contingut econòmic incloses en el contracte. 
 
Setè. Per decret d’alcaldia 2744/2020, de 30 d’abril, es van dictar mesures de continuïtat i 
desescalat en la resposta a la crisi sanitària i socioeconòmica provocada per la COVID-19, 
entre les quals es preveia el progressiu restabliment del funcionament normal dels serveis 
municipals. 
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Vuitè. En data 21 de juliol de 2020, l’empresa presenta per registre amb número d’entrada 
26552, la sol·licitud del restabliment de l’equilibri econòmic de la concessió, durant el 
període de suspensió del contracte, per import de 236.907,00€. 
 
Novè. En data 16 de febrer de 2021 l’empresa demana per registre amb número 
d’entrada 006829, una bestreta per import de 150.000€, mentre s’estudia el restabliment 
de l’equilibri econòmic de la concessió, durant el període en que no s’ha pogut executar el 
contracte per la situació de fet creada per la COVID-19. 
 
Desè. En data 21 d’abril de 2021, el Director d’Esports emet informe en el que, 
revisada la documentació aportada per l’empresa NUSCAMPS, SL, es considera es 
pot avançar la quantitat de 150.000,00€ en concepte de bestreta del posterior 
restabliment de l’equilibri econòmic de la concessió. I sol·licita la contractació d’una 
auditoria externa que corrobori que la sol·licitud d’indemnització s’adequa a les 
pèrdues realment sofertes per la concessionària. 
 
 
Onzè. El Ple ordinari de 4 de juny de 2021, acordà aprovar la bestreta a l’empresa 
NUSCAMPS, SL per un import de 150.000 euros i aprovar el document comptable AD 
57388 d’aquest mateix import. 
 
Dotzè. Mitjançant decret 5387 de 19 de maig de 2022, s’aprova la contractació menor 
a favor de l’empresa Global & Local Audit, SL, relativa al control financer de la 
indemnització sol·licitada per part del concessionari del complex esportiu del Sorrall, 
derivada de la suspensió de l’execució del contracte per la COVID-19. 
 
Tretzè. En data 15 de juny de 2022, l’empresa Global & Local Audit, SL, emet informe 
amb les següents conclusions: 
 
El dèficit susceptible de reequilibri econòmic al qual es refereix l’article 34.4 del RD 
8/2020 seria de 210.090,07 euros, segons el detall següent:  
 
 

CONCEPTE IMPORT 

Resultat comptable març-juny 2020 -214.988,35 

Periodificació subvenció 16.666,67 

Periodificació de la despesa financera -11.768,39 

RESULTAT PERÍODE MARÇ-JUNY 2020 -210.090,07 

 
 
Fonaments de dret 

 
1. Reial Decret-llei 8/2020, de 17 de març, de mesures urgents extraordinàries per fer front 

a l’impacte econòmic i social de la COVID-19. 
2. Decret d’Alcaldia 2238/2020, de 26 de març, en relació als contractes de concessions 

d’obres i serveis de l’Ajuntament de Mataró i entitats del sector públic municipals. 
3. Decret d’alcaldia 2744/2020, de 30 d’abril, de mesures de continuïtat i desescalat en la 

resposta a la crisis sanitària i socioeconòmica provocada per la COVID-19 
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4. L’òrgan competent per interpretar el contracte es el Ple que va ser l’òrgan de 
contractació de la contractació original. 
 

Per la qual cosa, qui subscriu, regidora delegada d’Administració, Bon Govern i 
Transparència, en virtut de les facultats que li han estat conferides pel decret d’Alcaldia núm. 
2200/2022 de 28 de febrer, d’organització competències del govern municipal, PROPOSA al 
Ple municipal l’adopció dels següents ACORDS: 

 
Primer.-  Aprovar la liquidació definitiva per un import de DOS-CENTS DEU MIL NORANTA 
EUROS AMB SET CÈNTIMS (210.090,07€) a favor de l’empresa NUSCAMPS SL, NIF núm. 
B-61853537 del restabliment de l’equilibri econòmic de la concessió per a la construcció, 
gestió i explotació del servei públic de la zona esportiva municipal de "El Sorrall" ocasionat 
per la suspensió de l’execució del contracte durant el període del 14 de març al 22 de juny 
de 2020, pel tancament de les seves instal·lacions i serveis per la situació provocada per la 
COVID-19. 

 
Segon.-  Autoritzar, disposar i reconèixer l’obligació a favor de la mercantil NUSCAMPS, SL 
NIF núm. B-61853537 l’import de SEIXANTA MIL NORANTA EUROS AMB SET CÈNTIMS 
(60.090,07 €) a càrrec de l’aplicació pressupostària 850100/342120/47900, aprovant el 
document comptable núm. 12022000056182, equivalent a la diferencia entre la liquidació 
definitiva (210.090,07) i la bestreta aprovada (150.000,00€). 

 
Tercer.-   Notificar la present resolució a l’empresa interessada.” 
 

 
 
 

Intervenció de la Sra. Anna Villarreal Pascual, regidora delegada d’Administració, Bon 
Govern i Transparència: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1982.0 

 
Intervenció del Sr. Alcalde (votació): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2146.0 

 
Intervenció de la Sra. M. Lluïsa Guañabens Casarramona, secretària general accidental: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2204.0 

 
 
 

VOTACIÓ:  Ordinària 

Vots favorables: 24,  corresponent als membres del grup municipal Socialista (13), 

corresponent als membres del grup municipal de En Comú 

Podem Mataró (2),  corresponent als membres del grup municipal 

d’ERC-MES (7) i corresponent als membres del grup municipal de 

Junts per Mataró (2). 

Vots en contra: Cap 

Abstencions: 2,  corresponent als membres del grup municipal de Ciutadans. 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=1982.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2146.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2204.0
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Servei de Secretaria General 
 

8 - APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DEL PLA ANUAL NORMATIU 

2022.  

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2221.0&endsAt=2518.0 

 

La senyora Anna Villarreal Pascual, regidora delegada d’Administració, Bon Govern i 

Transparència, presenta la proposta següent: 

 
“Antecedents 
 
Per acord del Ple de data 23-12-2021, s´aprovà –acord  núm. 789 de 24-12-2021-, amb 22 
vots favorables dels grups municipals PSC -12-, En Comú Podem Mataró -2- i ERC-MES -8-, i 
4 abstencions dels grups municipals de Junts per Mataró -2- i C´s -2-, el Pla Anual Normatiu 
per l´any 2022 següent: 
 
Recursos Humans 
 

Títol Reglament de Teletreball 

Objectius Regular la prestació de serveis en règim de tele- treball 

Servei / Direcció Direcció de Recursos Humans i Organització 

Planificació temporal 3r trimestre 2022 

 
Títol Reglament de la Funció Directiva Professional a l’Ajuntament de 

Mataró 

Objectius Regular l’estructura de la alta direcció pública municipal així com 

desenvolupar el règim jurídic per aquest personal de l’Ajuntament 

de Mataró. 

Servei / Direcció Direcció de Recursos Humans i Organització 

Planificació temporal 3r trimestre 2022 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2221.0&endsAt=2518.0
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Títol Reglament d’Organització Administrativa i Ordenació i Gestió de 

Llocs de Treball 

Objectius Determinar els principis i regles generals de l’organització tècnic-

administrativa de l’Ajunta- ment, la creació d’unitats, etc., així com 

regular l’aplicació de normes relatives als llocs de treball, i els 

instruments d’ordenació i gestió 

Servei / Direcció Direcció de Recursos Humans i Organització 

Planificació temporal 4t trimestre 2022 

 

 
Mobilitat 
  

Títol Ordenança reguladora de la Zona de Baixes Emissions 

Objectius Establir els criteris de circulació en la zona de baixes emissions 

amb l’objectiu de reduir la contaminació ambiental, preservar i 

millorar la qualitat de l’aire i la salut pública 

Servei / Direcció Mobilitat / Direcció de Transició Ecològica, Sostenibilitat i Espai 

Públic 

Planificació temporal 1r trimestre 2022 

 
 
Promoció Econòmica 

 
Títol Ordenança fiscal pel cobrament de les quotes de l’APEU (Àrea 

de Promoció Econòmica Urbana) 

Objectius Finançar les actuacions del pla d’actuació de l’APEU 

Servei / Direcció Promoció de Ciutat i Comerç 

Planificació temporal 4n trimestre 2022 o 2023 en funció de l’estat d’evolució del 

projecte APEU a nivell català, i el seu desplegament a Mataró 

 
 
Ingressos 

 
Títol Ordenança fiscal general de gestió, inspecció i recaptació dels 

ingressos de dret públic municipals 

Objectius Modificació puntual de l’ordenança 
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Servei / Direcció Ingressos 

Planificació temporal 3r trimestre 2022 

 
Títol Ordenances fiscals reguladores d’Impostos  

Objectius Modificació puntual de les ordenances 

Servei / Direcció Ingressos 

Planificació temporal 3r trimestre 2022 

 
Títol Ordenances fiscals reguladores de Taxes 

Objectius Modificació puntual de les ordenances 

Servei / Direcció Ingressos 

Planificació temporal 3r trimestre 2022 

 
Títol Ordenances reguladores de la prestació   de serveis patrimonials 

de caràcter públic no tributaris  

Objectius Modificació puntual de les ordenances 

Servei / Direcció Ingressos 

Planificació temporal 3r trimestre 2022 

 
Títol Ordenances fiscals reguladores dels Preus públics 

Objectius Modificació puntual de les ordenances 

Servei / Direcció Ingressos 

Planificació temporal 3r trimestre 2022 

 
 
Qualitat Urbana  

 
Títol Ordenança de residus de Mataró 

Objectius Modificació per incorporar i regular els nous serveis de recollida 

Pap contemplats en el nou contracte de recollida selectiva de 

residus i neteja viària 2021-2026 

Servei / Direcció Àrea de Qualitat Urbana 
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Planificació temporal 3r trimestre 2022 

 
Títol Ordenança de publicitat exterior 

Objectius Modificació de l’ordenança per adequar-la a la regulació de noves 

modalitats de suports publicitaris que utilitzen l’espai públic i per 

regular la publicitat de determinades activitats econòmiques i 

socials per adequar-les a les resolucions aprovades pel Ple de la 

Corporació 

Servei / Direcció Àrea de Qualitat Urbana 

Planificació temporal 3r trimestre 2022 

 

 
Habitatge 

 
Títol Reglament del registre de sol·licitants d'habitatge amb 

protecció oficial de Mataró 

Objectius Modificació per adaptar el procediment previst per l’adjudicació 
dels habitatges a la nova estructura organitzativa en matèria 

d’habitatge. 

Millorar aspectes relacionats amb la gestió de l'habitatge 

social. 

Servei / Direcció Habitatge 

Planificació temporal 4t trimestre 2022 

 
 
 
Administració electrònica 

 
Títol Ordenança municipal d’Administració Digital 

Objectius Regular la utilització dels mitjans electrònics en l’àmbit de 

l’Ajuntament de Mataró, per tal de facilitar la consecució més 

eficaç dels principis de simplificació, transparència, proximitat i 

servei efectiu a la ciutadania, la tramitació del procediment 

administratiu municipal i la participació ciutadana per aquests 

mitjans. 

Servei / Direcció Administració electrònica 

Planificació temporal 4t trimestre 2022 
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 Esports 

 
Títol Reglament d’ús de les Instal·lacions Esportives Municipals 

Objectius Modificar i posar al dia el reglament general i els específics d’ús 

dels equipaments esportius municipals 

Servei / Direcció Esports 

Planificació temporal 3t trimestre 2022 

 
 

 
Direcció de Cultura 

 
Títol Creació de l’Ordenança reguladora de productes audiovisuals a 

l’Ajuntament de Mataró. 

Objectius Regular l’activitat vinculada a la producció audiovisual a la ciutat 

de Mataró, pel que fa a la realització de rodatges a la via pública i 

equipaments municipals 

Servei / Direcció Direcció de Cultura 

Planificació temporal 1r trimestre 2022 

 
Títol Modificació Ordenança fiscal 4.4. reguladora dels preus 

públics de la Direcció de Cultura. Epígrafs 1 a 5 

Objectius Modificar l’estructura dels preus relatius a l’àmbit d’arts 

escèniques i visuals, preus entrades i formació, així dels preus per 

la utilització dels equipaments 

Servei / Direcció Direcció de Cultura 

Planificació temporal 1er trimestre 2022 

 

 
 
Llicències d’obres i activitats 

 
Títol Ordenança municipal de llicencies urbanístiques 

Objectius Modificació puntual de l’ordenança per revisar la carta de colors; 

introduir millores en la tramitació de les llicències i comunicacions 

d’obres, i adoptar mesures d’eficiència energètica 

Servei / Direcció Llicències d’obres i activitats 
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Planificació temporal Gener 22 - juny 2022 

 

 

Direcció de Seguretat, civisme i convivencia 

 

Títol Ordenança de civisme i convivència de la ciutat de Mataró 

Objectius L’Ajuntament de Mataró, mitjançant aquesta ordenança pretén establir un 
clima de civisme i convivència social que fomenti les relacions solidàries, 
tolerants i respectuoses entre la ciutadania, siguin veïns o veïnes del 
municipi o visitants, així com el dret a utilitzar i gaudir dels espais públics, 
serveis públics i equipaments municipals en òptimes condicions, atès la 
seva condició de lloc de trobada. I tot això, essent conscients que, per 
assolir-ho, no n’hi ha prou amb l’exercici de la potestat sancionadora per 
part de l’autoritat municipal, sinó que cal també desenvolupar una correcta 
activitat preventiva i formativa. 
Concretament els objectius de la norma són els següents: 
- Regular els principis generals de civisme i convivència ciutadana, 
garantint els drets i deures de la ciutadania, la protecció dels menors 
d’edat i les mesures per fomentar el civisme i la convivència. 
- Establir les normes de conducta prohibides a l’espai públic, segons 
atemptin contra la dignitat de les persones, tals com el menyspreu i la 
discriminació, els insults i les baralles, la mendicitat, l’oferiment i la 
demanda de serveis sexuals o  la pràctica del nudisme; segons 
consisteixin en fer un ús inadequat de l’espai públic, tals com els grafits, 
pintades i altres expressions gràfiques, els jocs, les juguesques, les 
necessitats fisiològiques o el consum i la venda de begudes alcohòliques; 
o segons consisteixin en fer un ús impropi de l’espai public, dels serveis 
públics i equipaments municipals, del mobiliari urbà i de les zones 
naturals, parcs, jardins i resta d’espais verds. 
- Identificar les situacions particulars de contaminació urbana acústica 
provinent de sorolls i vibracions a l’espai públic, i de molèsties en les 
relacions de veïnatge. 
- Donar prioritat a les mesures municipals consistents en la mediació i 
resolució de conflictes entre la ciutadania com a eina bàsica per a una 
societat dialogant i més cohesionada. 
- Promoure l’acció educativa com a instrument de consciència cívica i 
social pels menors de 14 anys. 
- Fixar el règim sancionador, tipificant les infraccions i sancions pròpies de 
l’ordenança. 

 Direcció Direcció de Seguretat, Civisme i Convivència 

Planificació temporal 2n trimestre 2022 

 
 
Servei d’estratègia i governança 

 

Títol Codi de conducta i bon govern 
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Objectius Impulsar una millor governança de l’Ajuntament de Mataró 
 
Aposta per un model preventiu i no reactiu, que fomenti les bones 
pràctiques i bones conductes dels actors polítics i directius de 
l’Ajuntament. 
 
Donar resposta als dilemes ètics derivats de l’exercici del poder i al 
correcte compliment de les responsabilitats públiques. 
 
Aprovar la revisió del codi de conducta i bon govern. 
 
Inserir el codi en un Sistema d’integritat institucional 
 
Constituir la comissio d’ètica en funcions d’assessorament, resolución de 
dilemes ètics, promoció de valores i principis. 
Avaluar els riscos d’integritat per adaptar les mesures a prendre. 

 Servei / Direcció Servei d’Estratègia i Governança 

Planificació temporal 1r trimestre 2022 

 

Títol Reglament de Participació 

Objectius Revisar el reglament de Participació existent per tal d’adaptar-lo a la 
realitat actual i aspectes formals com la composició dels órgans, els 
mecanismes d’inscripció,  i la orientació dels punts a tractar en els ordres 
del dia. 

 Servei / Direcció Servei d’Estratègia i Governança 

Planificació temporal 1r trimestre 2022 

 

Així mateix, es va aprovar donar publicitat al Pla anual normatiu 2022 al web 
municipal i comunicar-ho a tots els serveis municipals que hi participen. 

 
 

Normativa 
 

La  Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu comú de les administracions 
públiques (LPAC), recull els principis als quals les Administracions Públiques han d’ajustar 
l’exercici de la iniciativa legislativa i la potestat reglamentaria. 
 
L’art. 129 LPAC especifica que aquestes actuaran d’acord amb les principis de necessitat, 
eficàcia, proporcionalitat, seguretat jurídica, transparència i eficiència. 
 
L’art. 132 LPAC, disposa que anualment les administracions públiques han d’elaborar un 
pla normatiu que contingui les iniciatives legals o reglamentàries que s’hagin d’elevar per a 
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la seva aprovació l’any següent, que un cop aprovat es farà públic a través del portal de la 
transparència. 
 
La Llei 19/2014, del 29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon 
govern, recull  en el seu art. 10 l’obligació de fer pública la informació relativa a les decisions 
i les actuacions amb una rellevància jurídica especial, i dels procediments administratius 
relacionats amb l’exercici de les seves competències, establint les condicions en què s’ha 
de dur a terme dit exercici de transparència respecte a decisions i actuacions de rellevància 
jurídica. 
 
 
Fonaments jurídics. 
 
La Cap del Servei de Llicències ha emès informe en data de 14-6-2022 en el que s´indica 
que la darrera modificació de l’Ordenança municipal d’activitats fou aprovada pel Ple de 
data 5 de maig de 2016 publicant-se en el BOPB el 25.07.2016, i modificada pel Ple en 
sessió de 8 de febrer de 2018, publicant-se en el BOPB el 21-02-2018. De l’experiència 
adquirida per la seva aplicació al llarg dels anys que es troba en vigor, es posa de manifest 
la necessitat de modificar la vigent ordenança d’activitats per adequar-la a les variacions 
derivades de les modificacions legislatives efectuades, eliminant els aspectes de 
l’ordenança que són reiteracions de la normativa. En conclusió, existeix habilitació legal 
suficient perquè l’Ajuntament pugui desenvolupar a través d’una ordenança municipal tots 
aquests aspectes lligats al control de les activitats, modificant en aquest sentit l’actual 
ordenança per tal de fer-la més clarificadora, que eviti interpretacions errònies, millorant així 
la qualitat del servei. 
 
Cal adoptar mecanismes a disposició dels titulars d’activitats per resoldre problemes de 
regularització de les activitats en patis interiors (terrasses interiors). La recent modificació de 
l’ordenança municipal de llicències urbanístiques, fa necessari modificar l’ordenança 
d’activitats en els aspectes de les instruccions tècniques de les activitats d’aparcament, 
tallers, bar-restaurants, etc. A més, cal incloure una definició (amb plànol) de les zones 
considerades eixos comercials als efectes d’aplicar la Disposició addicional 8è de les NNUU 
del PGO. Es tracta de concretar en les plantes baixes si s’ha de prioritzar l’ús comercial o 
d’habitatge. Per últim, caldria plantejar el tema de les situacions relatives de les activitats, 
per evitar situacions de molèsties veïnals per activitats amb edificis d’habitatges. 
Concretament, es tracta del cas d’activitats que han quedat per sobre d’habitatges. 
 
Per tot l´exposat i donada la necessitat de modificar aquesta ordenança, es considera 
adient modificar el Pla Anual Normatiu 2022 amb la seva inclusió. 

En ús de les facultats que m’atorga el decret d’Alcaldia núm. 2200/2022, de 28 de febrer, de 
delegació de competències, qui subscriu, regidora delegada d’Administració, Bon Govern i 
Transparència,  

PROPOSO: 

Primer.-  Aprovar la modificació del Pla anual normatiu 2022 aprovat per l’Ajuntament de 
Mataró en el Ple de data 23-12-2021, amb la inclusió del següent Modificació de 
l´Ordenança municipal d´Activitats, segons el següent detall: 
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Llicències d’obres i activitats 

 
 

Títol Ordenança municipal d´activitats 

Objectius Modificació puntual de l’ordenança per adequar-la a les variacions 

derivades de les modificacions legislatives efectuades, eliminant 

els aspectes de l’ordenança que són reiteracions de la normativa 

Servei / Direcció Llicències d’obres i activitats 

Planificació temporal Juliol 22 - desembre 2022 

 

Segon.- Donar publicitat al Pla anual normatiu 2022 al web municipal i comunicar-ho al  
servei municipal corresponent.” 

 
 

 

Intervenció de la Sra. Anna Villarreal Pascual, regidora delegada d’Administració, Bon 
Govern i Transparència: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2230.0 

 
Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2314.0 

 
Intervenció del Sr. Francesc Teixidó Pont, portaveu del grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2395.0 

 
Intervenció del Sr. Alcalde (votació): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2459.0 

 
Intervenció de la Sra. M. Lluïsa Guañabens Casarramona, secretària general accidental: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2502.0 

 

 

VOTACIÓ:  Ordinària 

Vots favorables: Unanimitat. (26). 

 

 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2230.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2314.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2395.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2459.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2502.0
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CIM DE REACTIVACIÓ ECONÒMICA I CREACIÓ D’OCUPACIÓ I 
DESENVOLUPAMENT DEL TERRITORI 

DIRECCIÓ D’URBANISME I PLANIFICACIÓ 
 

Servei d’Urbanisme i Patrimoni 

 

9 - APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA 

GENERAL D’ORDENACIÓ DEL CENTRE GERIÀTRIC AV. PUIG I 

CADAFALCH.  

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2518.0&endsAt=2778.0 

 

La senyora Núria Moreno Romero, regidora delegada d’Urbanisme i Promoció de Ciutat i 

Comerç, presenta la proposta següent: 

 
“L’avanç de la Modificació puntual del Pla general d’ordenació MPG-111 Centre Geriàtric av. 
Puig i Cadafalch, a iniciativa de Serras Rigalt SL, propietària de les finques afectades 208 a 
2012, ha estat sotmès a la consulta pública prèvia de l’article 133.1 de la Llei 39/2015, del 
Procediment administratiu comú de les administracions públiques, mitjançant la publicació a 
la plataforma municipal de participació ciutadana Decidim Mataró, també s’ha informat a la  
Comissió Informativa Municipal de Reactivació Econòmica i Creació d'Ocupació i 
Desenvolupament Territori, en sessió de 26 d’abril del 2022. 
 
En el termini de consulta pública prèvia del 3 al 31 de maig de 2022, no s’ha presentat cap 
suggeriment ni s’ha efectuat cap aportació. 
 
Si bé la iniciativa privada no té dret al tràmit per a l’aprovació de les propostes de modificació 
del planejament general d’ordenació, l’Ajuntament pot assumir expressament la iniciativa 
pública per a formular-les, d’acord amb l’article 101.3 del Text refós de la Llei d’urbanisme. 
 
El servei tècnic municipal ha redactat el document tècnic sotmès a aprovació inicial, la 
modificació consisteix en l’ampliació del Centre Geriàtric de l’av. Puig i Cadafalch, 208-210, 
amb la incorporació de la finca del costat av. Puig i Cadafalch, 212, que permetrà actualitzar 
les instal·lacions, donar un millor servei i augmentar el nombre de places al servei del barri 
de Cerdanyola. 
 
Es tracta d’una intervenció sostenible amb resiliència al tenir per objecte una activitat existent  
en comparació del que suposaria la creació d’un geriàtric nou. A més planteja una actuació 
el menys invasiva possible, a realitzar per fases i per plantes de manera que permetrà 
compaginar en tot moment el funcionament del geriàtric amb les obres. 
 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2518.0&endsAt=2778.0
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L’edifici del Centre Geriàtric, actualment, es troba en volum disconforme en la seva façana 
posterior segons la profunditat edificable. Mentre que l’edifici que s’afegirà per ampliar el 
Centre Geriàtric, s’enderrocarà per edificar-lo d’acord a les condicions urbanístiques del 
planejament vigent. D’aquesta manera l’àmbit de la modificació puntual estarà format per un 
sol edifici de planta Baixa + 5 plantes i sota coberta. 
 
 L’objectiu a la finca núm. 208-2010 és netejar les construccions i instal·lacions que hi ha en 
planta primera, deixar una coberta plana amb barana calada, i regularitzar la situació de 
volum disconforme de l’edificació existent, de forma que es mantenen les profunditats 
edificables actuals i es consolida la cuina situada en planta primera com a servei essencial.  
 
A la finca núm. 212 la proposta es enderrocar l’edifici per edificar-lo segons les condicions 
urbanístiques del planejament vigent, i agrupar les dues edificacions en una sola entitat a 
vial. 
 
Això requereix el canvi d’ús residencial ara dominant, zona 1c de creixement en front de 
carrer,   per l’ús terciari de serveis privats, zona a 6b ”Serveis privats Geriàtric Puig i 
Cadafalch” com a nova subzona urbanística, amb uns paràmetres urbanístics i condicions 
d’edificació adequades a les necessitats per a un correcte funcionament del programa del 
centre, mitjançant la figura urbanística de modificació puntual del Pla general. 
 
La nova ordenació genera un augment de sostre de 188,63 m3 de terciari, sense que suposi 
un augment d’aprofitament urbanístic, el valor de repercussió residencial actual és superior 
al sòl terciari proposat. Aquest increment comporta la cessió de 5 m2 per cada 100 m2 de 
sostre terciari destinat a sistemes urbanístics, i com és el cas, per impossibilitat material es 
preveu la substitució del seu valor en metàl·lic, de 9.011,42 €, en el tràmit de concessió de la 
llicència, quan materialitzin l’increment d’aprofitament. 
 
El projecte compleix amb l’article 100 i la Disposició addicional segona del Decret Legislatiu 
1/2010, pel qual s'aprova el Text refós de la llei d'urbanisme 1/2010, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei d’urbanisme, en relació a les cessions per increment de sostre edificable.  
 
Vist l’informe jurídic; els articles 297 i 319 de les Normes urbanístiques del Pla general; els 
articles 37, 58.3, 85, 96, 100, 101.3 i la Disposició addicional segona del Decret Legislatiu 
1/2010, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme; l’article 23 del Decret 
305/2006, pel qual s'aprova el Reglament de la Llei d'urbanisme, i els articles 52 i 114.3.k del 
Text refós de la Llei Municipal i de règim local de Catalunya, proposo al Ple de l’Ajuntament, 
si s’escau, l’adopció dels següents ACORDS: 
 
Primer.- Aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla general d’ordenació MPG-111 
Centre Geriàtric av. Puig i Cadafalch, redactat pel servei tècnic municipal. 
 
Segon.- Iniciar un període d’informació pública pel termini d’un mes, prèvia publicació 
d’edictes en el Butlletí Oficial de la Província, en un dels diaris de mes divulgació a 
Catalunya, al tauler d’edictes electrònic i a l’espai web municipal 
 
Tercer.- Declarar que no hi organismes afectats per raó de llurs competències sectorials, 
que hagin d’emetre l’informe previst a l’article 85.5 del Text refós de la Llei d’urbanisme. 
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Quart..- Notificar els presents acords a la societat interessada, i al Servei de Llicències 
d’Obres i Activitats.” 

 
 
 
 
 
Intervenció de la Sr. Núria Moreno Romero, regidora delegada d’Urbanisme i Promoció de 
Ciutat i Comerç: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2529.0 

 
Intervenció de la Sra. Cristina Sancho Rodríguez, portaveu del grup municipal de Ciutadans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2679.0 

 
Intervenció del Sr. Alcalde (votació): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2719.0 

 
Intervenció de la Sra. M. Lluïsa Guañabens Casarramona, secretària general accidental: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2768.0 

 

 

VOTACIÓ:  Ordinària 

Vots favorables: Unanimitat. (26). 

 

 

10 - APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL PE-60 

AMPLIACIÓ PER ÚS D’EQUIPAMENT SANITARI ASSISTENCIAL EAS, 

CARRETERA DE CIRERA, 320.  

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2778.0&endsAt=3040.0 

 

La senyora Núria Moreno Romero, regidora delegada d’Urbanisme i Promoció de Ciutat i 

Comerç, presenta la proposta següent: 

 
“La Junta de Govern Local, el 4 d’abril de 2022, va aprovar inicialment el Pla especial PE-60 
Ampliació per ús d’equipament sanitari assistencial Eas, Carretera de Cirera, 320, redactat  
pel servei tècnic municipal amb la finalitat de posar el solar a disposició del Departament de 
Drets Socials  de la Generalitat de Catalunya, per a l’edificació d’un centre d’atenció integral 
a nens que pateixen abusos sexuals, Barnahus. 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2529.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2679.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2719.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2768.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2778.0&endsAt=3040.0


 34 

 
Ha estat sotmès a informació pública, pel termini d’un mes, mitjançant publicació al BOPB i 
al diari El Periódico, ambdós el 8 d’abril de 2022, al tauler d’edictes electrònic i a la web 
municipal.  
 
En tràmit d’informació pública no s’ha presentat cap al·legació. 
 
Ha estat sol·licitat al Departament de Vicepresidència i de Polítiques Digitals i Territori, el 6 
d’abril de 2022, els informes sectorials per la tramitació de planejament urbanístic, en els 
àmbits d’Aigües, Equipaments sanitaris i Salut pública. 
  
El 9 de maig de 2022, el Servei Català de la Salut presenta informe sense observacions, 
atès que l’actuació pertany al Departament de Drets socials. Aquest ha estat notificat com a 
persona interessada. 
 
En els decurs de la tramitació d’aquesta figura de planejament i als efectes de poder efectuar 
la cessió de la finca al Departament de Drets Socials, ha estat modificada la fitxa de 
l’Inventari municipal i la seva inscripció al Registre de la Propietat, atès que la finca registral 
núm. 15006, de sistema d’equipaments comunitaris del Pla parcial Can Serra, clau D, estava 
formada per dues peces diferenciades la D1, situada al nord-oest, i la D2, situada al sud-
oest, les quals han passat a ser finques registrals independents. 
 
Per tant, la peça D1 objecte de la proposta d’aquest Pla especial, ha modificat les seves 
dades registrals i la superfície d’acord amb l’últim mesurament, les quals s’incorporen al 
document tècnic entre l’aprovació inicial i la provisional, que són: 
 
 

Referència cadastral:  2514201/DG5021S/0001/DO 
Codi Registral Únic: 08096000722488 
Dades registrals:  Tom:   3905 

Llibre: 437 
Foli:  153 
Finca: 18868 

 
 
URBANA: PORCIÓ DE TERRENY en el terme municipal de Mataró, situada a l’extrem 
nord-oest del Pla parcial Can Serra, de figura irregular i de tres mil cinquanta-vuit metres 
setanta decímetres quadrats de superfície. LIMITA: al nord i a l’est, amb sistema 
hidrològic –H1– del Pla Parcial; al Sud, amb vial públic –carrer A– del Pla parcial; i a 
l’oest, amb carretera de Cirera. Inscrita la representació gràfica d’aquesta finca, 
coordinada amb Cadastre. 

 
Transcorregut el termini d’un mes, sense la recepció de l’informe d’Aigües, el qual no es 
preceptiu per a poder resoldre, es pot prosseguir amb les actuacions, d’acord amb l’article 85 
del Decret Legislatiu 1/2010, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme i l’article 
80.4 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu comú de les 
administracions públiques. 
 
Els canvis introduït en el document tècnic aprovat inicialment no són substancials. La finca 
objecte del Pla especial és exactament la mateixa, si bé s’actualitzen les dades registrals i la 
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seva superfície d’acord amb la inscripció de la porció de terreny com a finca independent 
durant la tramitació urbanística. 
 
Vist l’informe jurídic; els articles 80 i 85.5 del Decret Legislatiu 1/2010, pel qual s'aprova el 
Text refós de la Llei d'urbanisme; l’article 112.1 del Decret 305/2006, pel qual s'aprova el 
Reglament de la Llei d'urbanisme, i els articles 52 i 114.3.k del Text refós de la Llei Municipal 
i de règim local de Catalunya, proposo al Ple de l’Ajuntament, si s’escau, l’adopció dels 
següents ACORDS: 
 
Primer.- Aprovar provisionalment el Pla especial PE-60 Ampliació per ús d’equipament 
sanitari assistencial Eas, carretera de Cirera, 320, per tal que el Departament de Drets 
Socials de la Generalitat de Catalunya pugui edificar el solar i destinar l’equipament  a centre 
d’atenció integral a nens que pateixen abusos sexuals, Barnahus.  

 

Segon.- Trametre al Departament de Polítiques Digitals i Territori de la Generalitat de 
Catalunya, per a la seva aprovació definitiva, el document tècnic i l’expedient administratiu. 
 
Tercer.- Notificar els presents acords a les persones que resultin interessades segons 
l’expedient i document tècnic, i de conformitat l’article 87.7 del Reglament Orgànic 
Municipal.” 
 

 
 

 

Intervenció de la Sr. Núria Moreno Romero, regidora delegada d’Urbanisme i Promoció de 
Ciutat i Comerç: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2792.0 

 
Intervenció de la Sra. Cristina Sancho Rodríguez, portaveu del grup municipal de Ciutadans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2941.0 

 
Intervenció del Sr. Alcalde (votació): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2971.0 

 
Intervenció de la Sra. M. Lluïsa Guañabens Casarramona, secretària general accidental: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3031.0 

 

 

VOTACIÓ:  Ordinària 

Vots favorables: Unanimitat. (26). 

 

 

 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2792.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2941.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=2971.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3031.0
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11 - APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA RELACIÓ DE BÉNS I DRETS 

AFECTATS D’EXPROPIACIÓ (PORCIÓ DE 548 M2) DE LA 

PARCEL·LA RESULTANT II.5 DEL PROJECTE DE REPARCEL·LACIÓ 

DEL PMU EL RENGLE.  

 

 
El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3040.0&endsAt=3383.0 

 
 

La senyora Núria Moreno Romero, regidora delegada d’Urbanisme i Promoció de Ciutat i 

Comerç, presenta la proposta següent: 

 

“Per Decret 2061/2022, de 24 de febrer, l’Alcalde va iniciar l’expropiació d’una porció 
qualificada de zona verda de 584 m2, situada al carrer Caldes d’Estrac, cantonada amb el 
Passeig de la Marina, la declaració d’utilitat pública i necessitat d’ocupació de la qual està 
implícita en l’aprovació definitiva de la Modificació puntual del Pla general Lepant–
Churruca/El Rengle, aprovada definitivament pel conseller de Territori i Sostenibilitat de la 
Generalitat de Catalunya, el 29 de març de 2012. 
 
També es va aprovar la relació de béns i drets afectats que ha estat exposada al públic per 
un termini de 20 dies, mitjançant la publicació d’un anunci al Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona de 16 de març de 2022, al diari El Periódico de Catalunya el mateix dia, al tauler 
d’edictes electrònic i al web municipal.  
 
Els acords adoptats van ser notificats a les persones interessades, així com als titulars de 
drets i servituds de la finca afectada, així com també als propietaris majoritaris de la UAd-83 
Lepant-Churruca/ El Rengle a càrrec dels quals corren les despeses d’expropiació i 
urbanització de la superfície expropiada per a què poguessin presentar les al·legacions que 
consideressin oportunes en defensa dels seus drets.  
 
Les notificacions que van resultar infructuoses van ser intentades novament i, 
simultàniament, es va procedir d’acord amb l’article 44 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, de 
Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques, publicant un anunci al 
Boletín Oficial del Estado (BOE). 
 
Aquesta zona verda a expropiar pertany a una major finca, sobre la qual es va erigir un 
edifici amb aparcament i se’n va declarar la seva divisió horitzontal. Aquesta porció de 
terreny es situa en una zona comuna de la finca, lliure d’edificació.  
 
Durant el període d’al·legacions, se n’han presentat un total de 3 al·legacions, que són les 
que es relacionen a continuació:  
 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3040.0&endsAt=3383.0
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-   Sra S.P.J., mitjançant sol·licitud presentada el 09/03/2022;  

-  J.M.M.L./ Trisac, S.L., mitjançant sol·licituds presentades en dates 14/03/2022 i 

26/04/2022,  

-   CORPEDIFICACIONS, mitjançant sol·licitud presentada en data 30/03/2022.  

Aquestes al·legacions han estat informades pels serveis tècnics municipals en el següent 
sentit:  
 
“Relació de fets 
 
Durant el tràmit d’al·legacions a l’aprovació inicial de la relació de béns i drets afectats 
d’expropiació (porció de 584 m2) de la parcel·la resultant II.5 del Projecte de Reparcel·lació 
del PMU El Rengle s’han presentat un total de 3 al·legacions:  
 

- Sra S.P.J., mitjançant sol·licitud presentada el 09/03/2022;  

- J.M.M.L./ Trisac, S.L., mitjançant sol·licituds presentades en dates 14/03/2022 i 

26/04/2022,  

- CORPEDIFICACIONS, mitjançant sol·licitud presentada en data 30/03/2022.  

La primera té per objecte qüestions procedimentals en relació a la pràctica de les 
notificacions. En concret: 
 
1) La sra. S.P.J. ha informat que ha canviat de domicili. Tanmateix sol·licitava que 
l’aprovació inicial de la relació de béns i drets afectats (Decret 2061/2022, de 24 de febrer) li 
fos notificada a la seva actual adreça. Amb posterioritat s’ha notificat el decret a l’adreça 
facilitada i queda incorporada a l’expedient per a futures notificacions.  
La segona té per objecte: 
 
2) En data 14/03/2022, el sr. M.L. va presentar una instància a l’Ajuntament de Mataró, en 
qualitat de representant, signada amb certificat electrònic vinculat a l’empresa Trisac, S.L. en 
el qual exposava que existia una discrepància entre el decret que aprovava inicialment la 
relació de béns i drets a expropiar i la carta explicativa que l’acompanyava, constant en la 
primera que la superfície a expropiar era de 538 m2 i en la segona de 584 m2.  
 
 
En segon lloc, exposava que, amb independència del què pugui constar al Registre de la 
Propietat, ni l’empresa Trisac, S.L. ni els srs. J.M.A., F.X. i E.S.F. tenen cap dret hipotecari 
sobre les finques a on s’hi ressenya que en tenen.  
 
En resposta a la sol·licitud presentada, es va constatar la discrepància entre la superfície 
consignada a la carta explicativa i la consignada al decret d’aprovació inicial, essent aquesta 
darrera la vàlida. Atès que el document que forma part del procediment administratiu és el 
decret i que la carta tenia una mera finalitat explicativa, no cal esmenar cap acte 
administratiu. Cal acceptar l’al·legació en aquest sentit.  
 
Tanmateix es va requerir al sr. M.L. per a què subsanés la sol·licitud aportant la 
documentació que acredités la representació tant de Trisac, S.L. com dels srs. J.M.A., F.X. i 
E.S.F., comminant-lo tanmateix a què presentés documentació que acredités la manca de 
drets de l’empresa i d’aquests srs, sobre les finques ressenyades. Aquest requeriment es va 
dirigir al sr. M.L.  
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En data 26/04/2022, el sr. M.L. va presentar una instància en la qual exposava que el dia 22 
d’abril, l’Ajuntament de Mataró, mitjançant el certificat de l’empresa, li va remetre una 
notificació electrònica. Que el sr. M.L. no correspon notificar-li res mitjançant l’adreça 
electrònica ni el certificat digital de l’empresa. Que les notificacions dirigides al sr. M.L. es 
facin a l’adreça que aquest Ajuntament tingui d’aquest sr.  
 
Finalment sol·licita que si es vol notificar alguna cosa al sr. M. es faci a la seva adreça postal 
i no a l’adreça  electrònica i mitjançant certificat digital de Trisac, S.L.; que l’Ajuntament de 
Mataró doni de baixa a totes per persones que constin a les seves bases de dades com a 
habilitades per utilitzar la bústia de Trisac, S.L. deixant com a autoritzada a Trisac, S.L. 
 
En resposta a la sol·licitud presentada pel sr. M.L., cal dir: 
 
1r.- L’Ajuntament de Mataró va notificar electrònicament al sr. M.L. el requeriment, mitjançant 
enviament de la notificació i avís a l’adreça electrònica i al telèfon mòbil que el sr. M.L. va 
consignar a l’apartat “dades de la persona representant”.  
 
En aquest sentit, les dades que es consignen a la sol·licitud (“Correu electrònic, telèfon i 
adreça) són coincidents , tant en relació a la persona interessada (Trisac, S.L.) com en 
relació a la persona representant.   
 
D’altra banda, i atès que el requeriment de subsanació era precisament per acreditar la seva 
condició de representant de la persona interessada en el procediment de referència, cal 
entendre notificat correctament el requeriment a l’adreça facilitada pel sr. M.L.  
 
No obstant lo anterior, cal dir que atès que la instància va ser signada amb certificat digital 
de representant, vinculat a l’empresa Trisac, S.L., no procedia fer-li requeriment d’esmena en 
relació a la seva representació de l’empresa Trisac, S.L., en tant que d’acord amb el què 
disposa l’article 5.3 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, de Procediment Administratiu Comú de 
les Administracions Públiques i l’article 32.3 c) i 32.4 del RD 203/2021, de 30 de març, pel 
qual s’aprova el Reglament d’actuació i funcionament del sector públic per mitjans 
electrònics, la representació pot acreditar-se mitjançant certificat electrònic qualificat de 
representant, entenent-se en aquest cas que el poder de representació engloba qualsevol 
actuació davant de qualsevol administració pública. 
 
Sí era procedent en canvi, respecte de les al·legacions efectuades en relació amb els srs. 
S.F.  
 
2n.- Exceptuant les manifestacions exposades, no s’ha presentat cap documentació que 
acrediti la representació que ostenta el sr. M.L. dels srs. S.F., ni tampoc cap documentació 
que desvirtuï la titularitat dels drets hipotecaris que un i altres ostenten sobre les finques 
ressenyades a l’expedient. Tampoc s’ha renunciat expressament als drets hipotecaris que 
sobre les finques ostenta l’empresa Trisac, S.L. Per tot això, les notificacions dels actes 
administratius posteriors que calgui realitzar, es continuaran fent a Trisac, S.L. i als srs. S.F., 
com a titulars de drets hipotecaris, d’acord amb la documentació obrant a l’expedient 
obtinguda del Registre de la Propietat. 
 
3r.- De la sol·licitud referent a què la única autoritzada a utilitzar la bústia electrònica de 
Trisac, S.L sigui la pròpia Trisac, S.L. se’n donarà trasllat al servei competent.  
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3) La tercera, presentada per CORPEDIFICACIONS, S.L. ha estat traslladada PUMSA per a 
què n’informés del seu contingut. L’al·legació és la següent: 
 

- Corpedificacions, S.L ha complert amb les seves obligacions i no se li pot imputar 

cap responsabilitat ni cost de qualsevol tipus; 

- Que la cessió d’aquesta porció no era un pacte, sinó un compromís unilateral; 

- Que atès que l’Ajuntament de Mataró va concedir la primera ocupació, sense 

objecció o requeriments addicionals, es confirma que la cessió va produir-se; 

- Que aquest espai està qualificat de Parcs i Jardins Urbans, per tant, PUMSA, 

l’Ajuntament i la ciutadania ja disposen d’aquest espai; 

- La forma en com es formalitzi aquesta cessió i com s’inscrigui al Registre de la 

Propietat no és competència de Corp i no li pot ser imputat cap càrrec per aquest 

concepte. 

D’acord amb l’informe de data 17/06/2022, PUMSA informa del següent: 
 
L’acord de 29 de desembre de 2012, era un acord amb PUMSA, conforme aquesta 
urbanitzava l’espai que la promotora cedia gratuïtament. Aquest acord porta origen en la 
MPPG “Churruca-Lepanto-Rengle”, en aquell moment en tràmit. Per tant, és un acord entre 
privats que no vincula als actes administratius de l’Ajuntament. 
 
La llicència municipal d’obra major 2010/1194-MAJ no obliga a cedir l’esmentat espai perquè 
en aquell moment, no era una obligació urbanística de l’àmbit urbanístic de la finca. La 
obligació era executar unes obres d’urbanització -que va fer PUMSA, en compliment de 
l’acord- i destinar-ho a la seva finalitat: zona verda amb servitud d’ús públic. 
 
Consultada l’obra nova i divisió horitzontal  consta la descripció d’una resta de terreny sense 
edificar que es destina a zona enjardinada i de pas, però no consta que es cedeix a 
l’Administració. 
 
 
Per tant, si aquesta cessió no consta efectuada, l’Administració no te més opcions que 
tramitar un expedient d’expropiació, llevat que CORPEDIFICACIONS, SL estigui en situació 
jurídica de poder realitzar aquesta cessió. 
 
Consideracions jurídiques: 
 
Planejament vigent 
 
D’acord amb la MPG Lepant-Churruca/ el Rengle, aprovada definitivament per resolució del 
Conseller de per resolució del Conseller de Territori i Sostenibilitat en data 29.03.2012 i 
publicada al DOGC el  24.04.2012, es qualificaven de sistema d’espais lliures (clau V) quatre 
porcions de sòls privats situats a les tres illes del sector del Rengle, a la banda del passeig 
marítim, amb una superfície total de 2.232 m2. .  
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D’acord amb el punt  2.9.2 de la memòria, amb títol “L’obtenció i urbanització dels sòls de les 
quatre parts de parcel·les de sòl privat de l’àmbit de “El Rengle” requalificats sistema 
d’espais lliures”, seria de la següent manera: 
 
El valor d’expropiació dels terrenys que comprenen les quatre parts de parcel·les de sòl 
privat del Sector de millora urbana de El Rengle s’estima tenen un valor residual insignificant 
en aquest context ateses les següents consideracions: 
 

. Les quatre porcions de parcel·les es segreguen de les respectives finques matrius 

quins aprofitaments íntegres ja han estat materialitzats o es poden materialitzar en la part 

de finca no compresa en la requalificació en virtut de les determinacions del planejament 

vigent corresponent al Pla de Millora Urbana de “El Rengle” aprovat definitivament per la 

Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona el 30 de març de 2006. És per aquest 

motiu que els referits sòls no s’han inclòs en el nou polígon d’actuació urbanística 

delimitat atès que ja han materialitzat el seu aprofitament urbanístic. Per tant, la 

requalificació no afecta en cap moment en els aprofitaments assignats a les parcel·les 

afectades d’acord al projecte de reparcel·lació del sector aprovat definitivament el 21 de 

setembre de 2006. 

 

. En les inscripcions registrals de les referides finques consten, per les quatre porcions 

de les parcel·les objecte d’expropiació, la “ ...servitud d’ús públic vinculada al sòl privat 

lliure d’ocupació i extensiva al subsòl per al pas d’instal·lacions i/o xarxes de serveis 

públics...”. 

L’afectació de la titularitat de la propietat a la titularitat pública de les servituds 
registrades, limita els drets reals dels propietaris del sòl en quant a l’ús del sòl en 
superfície i en el subsòl a efectes d’establir la valoració del sòl a expropiar. 
 

. Les quatre parts de parcel·les objecte de l’expropiació es troben incloses dins de la 

zona de servitud de 100m de la zona marítima - terrestre la qual cosa, en virtut, d’una 

banda, de les determinacions i usos admesos en aquesta zona per la Llei de Costes, Llei 

22/1988 de 28 de juliol, i d’altra banda, de l’ordenació prevista pel planejament i les 

servituds registrades, impossibilita la valoració de cap ús sobre les porcions de parcel·les 

en qüestió.  

Els costos d’expropiació i d’urbanització de les quatre porcions de les parcel·les 
requalificades a espais lliures són valors assumits pels propietaris majoritaris del polígon 
d’actuació discontinu delimitat UAd-83 segons l’acord signat amb l’administració actuant que 
consta en l’expedient administratiu 
 
D’acord amb el punt 2.10.3 de la memòria, amb títol “els nous espais lliures de El Rengle”,  
en relació als sòls qualificats de sistema d’espais lliures de l’àmbit de “El Rengle la seva 
gestió es preveu mitjançant una actuació aïllada d’expropiació que s’efectuarà en paral·lel 
amb la tramitació del projecte de reparcel·lació del polígon d’actuació. 
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La seva obtenció i urbanització haurà de efectuar-se abans de la concessió de les llicències 
de primera ocupació dels habitatges de l’edifici previst al polígon d’actuació UAd-83 a l’àmbit 
de “El Rengle”. 
 
Finalment, l’article 2. Sistema d’Espais Lliures (clau V)  de la fitxa normativa del PAU 
discontinu conté aquesta mateixa previsió.  
 
En primer lloc cal destacar que les al·legacions presentades per Corpedificacions no tenen 
relació amb l’objecte material del Decret 2061/2022, de 24 de febrer, d’aprovació inicial de la 
relació dels béns i drets objecte d’expropiació (identificació dels béns a expropiar).  
 
L’al·legació fa referència a la part expositiva del decret on s’identificaven les quatre porcions 
de sòl que havien de ser objecte d’expropiació  i es feia esment als antecedents i situació 
jurídica i fàctica de totes elles, entre les quals es troba la porció objecte d’expropiació que 
motiva el present procediment.  
 
En aquest sentit, es feia esment a un acord, formalitzat el 29 de desembre de 2010 entre 
Corpedificacions i PUMSA en virtut del qual la primera es comprometia a cedir lliure i 
gratuïtament la porció que es qualificava de nou com a sistema de parc i jardins urbans (clau 
V) a favor de PUMSA o bé de l’Ajuntament de Mataró com a màxim abans d’obtenir la 
primera ocupació i la segona urbanitzaria aquesta porció de terreny. 
 
Aquesta cessió no es va arribar a formalitzar.   
 
Aquestes quatre porcions de terreny es localitzen a les finques resultants I.1, II.5, II.6 i III.5 
del Projecte de Reparcel·lació del PMU el Rengle, essent la finca II.5 la que conté la porció 
de terreny que s’expropia en aquest procediment.  
 
D’acord amb el projecte de reparcel·lació del PMU el Rengle, la finca II.5 presentava una 
superfície de 2.365 m2. La superfície de la finca no ha variat, tal i com es desprèn del 
certificat de domini i càrregues que consta incorporat a l’expedient. Aquesta porció continua 
estant integrada a la finca 8685 (inscrita al Registre de la Propietat núm 3 de Mataró, foli 77, 
volum 3477, llibre 181 de Mataró) sobre la que s’ha erigit un edifici d’habitatges, oficines i 
aparcament, com a zona comuna lliure d’edificació. Per tant, és evident que la cessió no es 
va arribar a materialitzar en cap moment, no es va procedir a la seva segregació ni es va 
inscriure al Registre de la Propietat. Contràriament al què exposa Corpedificacions, la 
necessària segregació i cessió unilateral d’aquesta porció només la pot efectuar el titular de 
la parcel·la, per tant, no es pot acceptar l’argument esgrimit de que la vehiculació i execució 
d’aquest acord fos competència de PUMSA o de l’Ajuntament de Mataró.  
 
La qualificació com a sistema d’espais lliures (ni molt menys l’atorgament de la llicència de 
primera ocupació) comporta per se el canvi de titularitat d’aquesta porció de terreny, sinó que 
és necessària la formalització d’un acte translatiu posterior (al cas que ens ocupa o bé la 
segregació i posterior cessió unilateral que no es va produir o bé l’acta d’ocupació, en el 
marc del procediment expropiatori). 
 
Sens perjudici de lo anterior, d’acord amb el planejament, aquesta porció ha de ser objecte 
d’una actuació aïllada d’expropiació. Per aquest motiu, s’ha de prosseguir amb el 
procediment expropiatori, sens perjudici de les eventuals responsabilitats que es puguin 
derivar de l’incompliment dels acords entre aquesta mercantil i l’administració actuant, que, 
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en cas de no constar inscrits al Registre de la Propietat, tan sols revestiria d’eficàcia inter 
partes i no podria afectar a tercers adquirents de bona fe.  
 
En base a tot això, 
 
PROPOSO  
 
1r.- Estimar l’al·legació de la sra. S.P.J., en el sentit de modificar l’adreça a efectes de 
posteriors notificacions; 
 
2n.- Estimar parcialment les al·legacions efectuades pel sr. M.L. en representació de 
l’empresa Trisac, S.L. en el sentit que la superfície a expropiar és la consignada al Decret 
2061/2022, de 24 de febrer (584 m2) i no a la carta explicativa adjunta al mateix; i desestimar 
les restants al·legacions pels motius exposats a l’informe.  
 
3r.- Desestimar les al·legacions presentades per Corpedificacions pels motius exposats a 
l’informe.” 
 
Així, d’acord amb l’article 212.4 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, procedeix acordar l’aprovació definitiva dels 
béns i drets afectats d’expropiació. Un cop finalitzat aquets expedient, caldrà donar inici a la 
fase de determinació del justipreu en la forma prevista als articles 25 i següents d ela Llei de 
16 de desembre de 1954, d’Expropiació Forçosa.  
 
D’acord amb l’informe jurídic unit a l’expedient, als articles 34.8, 109.1, 110.1 b) i 112 del 
Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’Urbanisme 
de Catalunya; l’article 212 del Decret 305/2006, de 18 de juliol., pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei d’Urbanisme de Catalunya; els articles 3 a 9, 25 a 31 i 85 de la Llei 
d’Expropiació Forçosa; articles 3 i 9 del Decret de 26 d’abril de 1957 pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei d’Expropiació Forçosa; i l’article 83.2 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, 
del Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques, PROPOSO AL PLE 
si escau, l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- Estimar l’al·legació de la sra. S.P.J., en el sentit de modificar l’adreça a efectes de 
posteriors notificacions; estimar parcialment les al·legacions efectuades pel sr. M.L. en 
representació de l’empresa Trisac, S.L. en el sentit que la superfície a expropiar és la 
consignada al Decret 2061/2022, de 24 de febrer (584 m2) i no a la carta explicativa adjunta 
al mateix, desestimant les restants al·legacions pels motius exposats a l’informe; i 
desestimar les al·legacions presentades per Corpedificacions pels motius exposats a 
l’informe.” 
 
SEGON.- Aprovar definitivament la relació de béns i drets objecte d’expropiació d’una 
superfície afectada de zona verda, amb les dades següents: 

 
Adreça: c/ Caldes d’Estrach núms. 18, 20, 24 i 26 de Mataró.  
 
Dades registrals: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 3 de Mataró, finca núm. 
8685, foli 105 del tom 3376, llibre 152 de Mataró. 
 
Finca cadastral: 2674502DF5927S 
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Titularitat: La titularitat d’aquesta finca es correspon, en règim de comunitat, amb els 
titulars de les 102 entitats registrals en les quals es va dividir horitzontalment, 
constituint les registrades amb els números 9792 al 9893 als folis del 80 al 225 del 
tom 3477 llibre 181 de Mataró i del foli 1 al 157 del tom 3480 llibre 182 de Mataró. 
S’adjunta com a annex la relació de béns i drets afectats, amb els titulars de cada 
entitat i els drets reals existents sobre les mateixes.  
 
La presidència de la Comunitat de Propietaris recau en la mercantil TRISAC, S.L., 
domiciliada al c/ Barcelona núm. 36, 1r 2a de Mataró.  
 
Superfície a expropiar: 584 m2 lliures d’edificació d’una major finca (registral 8685) 
en la qual hi ha erigit un edifici plurifamiliar d’habitatges, locals i oficines. 
 
Delimitació: al sud amb pg. Marina, al nord amb finca matriu, a l’est amb carrer 
Caldes d’Estrach i a l’oest amb zona verda. 
 
Servitud: Gravada amb una servitud d’ús públic vinculada a l’ús del sòl privat de 
lliure ocupació i extensiva al subsòl per al pas d’instal·lacions/ xarxes de serveis 
públics sobre 612 metres quadrats al sud d’aquesta parcel·la.. Inscripció 1a, del tom 
3.376, llibre 152, foli 105 amb data catorze de desembre de dos mil sis. 
 

S’annexa plànol d’ordenació O.1 de la MPG Lepant-Churruca/ el Rengle, amb la delimitació 
de les quatre porcions de zona verda que d’acord amb el planejament han de ser objecte 
d’expropiació, essent la que s’expropia en el present document, la grafiada al Sud Est de la 
illa compresa entre els carrers Caldes d’Estrac, Passeig de la Marina, carrer Cabrils i Crta 
Nacional II.  
 
TERCER.- Publicar els acords al Butlletí Oficial de la Província, en un dels diaris de més 
divulgació a Catalunya i al tauler d’anuncis del web municipal.  

 
QUART.- Notificar els acords a les persones interessades, titulars de béns, drets i servituds 
de la finca afectada, i propietaris majoritaris de la UAd-83 Lepant–Churruca/El Rengle a 
càrrec dels quals va l’expropiació i urbanització de la superfície expropiada.” 
 
 
 
 
 

Intervenció de la Sr. Núria Moreno Romero, regidora delegada d’Urbanisme i Promoció de 
Ciutat i Comerç: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3065.0 

 
Intervenció del Sr. Alcalde (votació): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3285.0 

 
Intervenció de la Sra. M. Lluïsa Guañabens Casarramona, secretària general accidental: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3354.0 

 
 
 
 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3065.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3285.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3354.0
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VOTACIÓ:  Ordinària 

Vots favorables: 24,  corresponent als membres del grup municipal Socialista (13), 

corresponent als membres del grup municipal de En Comú 

Podem Mataró (2),  corresponent als membres del grup municipal 

d’ERC-MES (7) i corresponent als membres del grup municipal de 

Junts per Mataró (2). 

Vots en contra: Cap 

Abstencions: 2,  corresponent als membres del grup municipal de Ciutadans. 

 
 

 
 

CIM DE QUALITAT URBANA: SOSTENIBILITAT I ESPAIS PÚBLICS 
 

Servei de Mobilitat  
 

 

12 - APROVAR L´ADHESIÓ DE L´AJUNTAMENT DE MATARÓ A LA 

RED DE CIUDADES POR LA BICICLETA. 

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3383.0&endsAt=3870.0 

 

El senyor Juan Carlos Jerez Antequera, regidor delegat de Seguretat Pública, Mobilitat, Salut 

i Recursos Humans, presenta la proposta següent: 

 

“Relació de fets  

 

Des de finals dels anys 90, Mataró va començar a desplegar la xarxa de carrils bici de la 
ciutat aprofitant operacions urbanístiques importants o reurbanitzacions de carrers amb 
secció suficient. Aquesta xarxa, que creixia sobretot per la perifèria, no va tenir continuïtat a 
l’interior de la ciutat consolidada, era una xarxa inconnexa i que no donava un servei 
adequat al creixement de persones usuàries de la bicicleta i d’altres mètodes de mobilitat 
personal. 
 
El Pla de Mobilitat Urbana (2005) contemplava la diagnosi i l’estratègia de desplegament de 
la xarxa ciclable de la ciutat. Es presentava la definició d’una xarxa d’itineraris de carrils bici 
segregats, preferentment situats a calçada i localitzats fonamentalment a la xarxa bàsica, 
donant com a resultat una corona circular que bordeja l’àrea central de la ciutat, definint 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3383.0&endsAt=3870.0
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aquesta última com a zona de trànsit pacificat i de coexistència entre bicicletes i la resta de 
vehicles. 
 
L’any 2016 els/les responsables polítics/ques i els grups municipals representats al 
Consistori de l’Ajuntament de Mataró es van comprometre a liderar un procés de 
transformació a mig i llarg termini del model de mobilitat de la ciutat. De manera que, 
mitjançant el Pacte per la Mobilitat a Mataró, s’identifiquen els valors compartits d’aquesta 
nova cultura de la mobilitat dirigits a fer de la capital del Maresme un model urbà de qualitat 
que sigui referent com a ciutat mediterrània mitjana, cosmopolita, justa, equitativa i orgull 
dels seus ciutadans i ciutadanes. 
 
Aquest Pacte planteja un decàleg que establirà els punts clau d’aquesta mobilitat entre els 
quals: 
 
Desenvolupar una xarxa ciclista, preferentment en calçada, bé creant carrils bici segregats 
a partir de carrils de circulació o aparcament, o bé en coexistència amb la resta de vehicles 
reduint la velocitat de circulació. 
 
L’objectiu és aconseguir que la bici no sigui tan sols un mitjà lúdic, per la qual cosa s’ha de 
millorar la connectivitat de la xarxa ciclable, tant a l’interior a la ciutat com la de connexió 
amb l’exterior.  
 
El PMUS de Mataró actual, aprovat el 4 de març de 2021, dona continuïtat als objectius de 
l’anterior PMU Mataró, marcant com a repte a assolir abans de la finalització de l’any 2024 
un transvasament significatiu d’usuaris/àries de vehicle privat cap a mitjans de transport 
més sostenibles, prioritzant els desplaçaments a peu i en bicicleta: 
 
    • 2014: 41% peu bicicleta, 48% vehicle privat i 11% transport públic 
    • 2024: 50% peu bicicleta, 35% vehicle privat i 15% transport públic 
 
El juliol de 2021 es porta a terme la implementació del projecte d’Anella Ciclista per a la 
millora de la connectivitat i poder incidir en un creixement del seu ús. 
 
L’actuació de l’Anella Ciclista de Mataró es planteja per a facilitar i motivar la mobilitat 
ciclista quotidiana a la ciutat de Mataró, incentivant un transvasament de desplaçaments 
que actualment es realitzen en vehicle privat cap a altres realitzats en bicicleta. El resultat 
final que es preveu és una reducció de la demanda diària de vehicles motoritzats que 
circulen per l’interior de la ciutat, i per extensió, una disminució dels nivells de partícules de 
CO2 presents a l’aire de la ciutat de Mataró. 
 
L’abril de 2022 l’Ajuntament ha iniciat els treballs de redacció del Pla Director de la Bicicleta 
i els Vehicles de Mobilitat Personal de Mataró amb el suport de la Diputació de Barcelona i 
l'assistència tècnica de la consultora VAIC Mobility. 
 
L’Associació Red de Ciudades por la Bicicleta (RCxB) promou la generació d’una dinàmica 
entre les ciutats espanyoles amb la finalitat de facilitar, fer més segura i desenvolupar la 
circulació de la bicicleta especialment a l’entorn urbà, portant a terme per a aquesta finalitat 
totes les activitats necessàries per a  impulsar la bicicleta com a mode de transport i 
intensificant les iniciatives adoptades en el mateix sentit per les Administracions públiques, 
associacions i resta d’agents socials. 
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La Cap del Servei de Mobilitat en data 13 de maig de 2022 ha emès informe favorable a 
l’adhesió de l’Ajuntament de Mataró a l’Associació RED DE CIUDADES POR LA 
BICICLETA. 
 

Fonaments de dret  

 

-  Llei Orgànica 1/2002, de 22 de març, Reguladora del Dret d’Associació. 

-  Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local (LRBRL) 

-  Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, 

aprovat per Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre (ROM). 

-  Estatuts de l’Associació “Red de Ciudades por la Bicicleta”. 

 

La Disposició Addicional 5ª de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del 
Règim Local estableix que: “1. Las Entidades Locales pueden constituir asociaciones, de 
ámbito estatal o autonómico, para la protección y promoción de sus intereses comunes, a 
las que se les aplicará su normativa especifica y, en lo no previsto en él, la legislación del 
Estado en materia de asociaciones. 
 
2. Las asociaciones de Entidades Locales se regirán por sus estatutos, aprobados por los 
representantes de las entidades asociadas, los cuales deberán garantizar la participación 
de sus miembros en las tareas asociativas y la representatividad de sus órganos de 
gobierno. Asimismo, se señalará en los estatutos la periodicidad con la que hayan de 
celebrarse las Asambleas Generales Ordinarias, en caso de que dicha periodicidad sea 
superior a la prevista, con carácter general, en el artículo 11.3 de la Ley Orgánica 1/2002, 
de 22 de marzo, reguladora del Derecho de Asociación.”  
 
L’art. 3 de la Llei Orgànica 1/2002, de 22 de març, Reguladora del Dret d’Associació 
estableix que: “Podrán constituir asociaciones, y formar parte de las mismas, las persones 
físicas y las personas jurídicas, sean éstas públicas o privadas, con arreglo a los siguientes 
principios: 
g) Las personas jurídico-públicas serán titulares del derecho de asociación en los términos 
del artículo 2.6 de la presente Ley, salvo que establezcan lo contrario sus normas 
constitutivas y reguladoras, a cuyo tenor habrá de atenerse, en todo caso, el ejercicio de 
aquél.” 
 
 
L’article 1 dels Estatuts de l’Associació RCxB, estableix que la dita associació es 
constitueix a l’empara de la Carta Europea de Autonomia Local, de la Disposició Addicional 
5ª de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local i de la Llei 
Orgànica 1/2002, de 22 de març, Reguladora del Dret d’Associació i normes 
complementàries, amb personalitat jurídica pròpia, plena capacitat d’obrar i sense ànim de 
lucre. 
 
L’article 3 dels Estatuts de l’Associació RCxB estableix que l’Associació RCxB es 
constitueix amb l’objecte de generar una dinàmica entre les ciutats espanyoles amb el fi de 
facilitar, fer més segura i desenvolupar la circulació de la bicicleta especialment al medi 
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urbà, portant a terme a tal efecte totes les accions necessàries per a impulsar la bicicleta 
com a mitjà de transport i intensificant les iniciatives adoptades amb el mateix objectiu per 
les Administracions públiques, associacions i altres agents socials. 
 
L’article 25 dels Estatuts de l’Associació RCxB determina el procediment d’adhesió 
requerint l’adopció d’un acord d’integració o adhesió per l’òrgan competent de l’entitat 
interessada en que s’expressi la seva voluntat d’adhesió i compliment dels Estatuts de 
l’Associació. 
 
Els articles 28 i 29 dels Estatuts de l’Associació RCxB estableixen els drets i els deures 
dels socis. 
 
L’article 123.1.f) de la LRBRL, atribueix al Ple la competència per adoptar acords relatius a 
la participació en organitzacions supramunicipals. 
 
L’Article 123.2 de la LRBRL, requereix el vot favorable de la majoria absoluta del número 
legal de membres del Ple, per a l’adopció de l’acord referit al paràgraf f), relatiu a la 
participació en organitzacions supramunicipals. 
 
L’article 47.2.g) de la LRBRL assenyala que es requereix el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal de membres de les corporacions per a l’adopció d’acords en les 
següents matèries: «g) Creació, modificació o dissolució de mancomunitats o altres 
organitzacions associatives, així com l’adhesió a les mateixes i l’aprovació i modificació 
dels seus estatuts» 
 
Per tot el que s’ha exposat el sota signant proposa que el Ple de l’Ajuntament de Mataró 

adopti la resolució següent ACORD: 

 

PRIMER.-  Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Mataró a l’Associació Red de Ciudades 
por la Bicicleta (RCxB) que promou la generació d’una dinàmica entre les ciutats 
espanyoles amb la finalitat de facilitar, fer més segura i desenvolupar la circulació de la 
bicicleta especialment a l’entorn urbà. 
 

SEGON.- Manifestar la voluntat de compliment dels Estatuts de l’Associació Red de 
Ciudades por la Bicicleta, els quals s’adjunten al corresponent expedient. 
 
TERCER.- Habilitar una partida pressupostària amb crèdit suficient per al pagament 
corresponent de la quota d’associat que puja la quantitat de 1.800,00€ (AD_FUT 
núm.55891) un cop finalitzada l’exempció del primer any, quedant condicionada 
l’autorització de la despesa a l’existència de crèdit per als exercicis corresponents. 
 
QUART.- Notificar el present acord a l’Associació Red de Ciudades por la Bicicleta i 
encomanar la tramitació efectiva de l’adhesió als Serveis tècnics de Mobilitat de l’Àrea de 
Qualitat Urbana, així com el seu posterior seguiment.” 
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Intervenció del Sr. Juan Carlos Jerez Antequera, regidor delegat de Seguretat Pública, 
Mobilitat, Salut i Recursos Humans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3399.0 

 
Intervenció de la Sra. Cristina Sancho Rodríguez, portaveu del grup municipal de Ciutadans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3523.0 

 
Intervenció del Sr. Xavier Font Mach, regidor del grup municipal de Junts per Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3653.0 

 
Intervenció del Sr. Francesc Teixidó Pont, portaveu del grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3696.0 

 
Intervenció del Sr. Juan Carlos Jerez Antequera, regidor delegat de Seguretat Pública, 
Mobilitat, Salut i Recursos Humans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3745.0 

 

Intervenció del Sr. Alcalde (votació): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3802.0 

 
Intervenció de la Sra. M. Lluïsa Guañabens Casarramona, secretària general accidental: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3854.0 

 

 

VOTACIÓ:  Ordinària 

Vots favorables: Unanimitat. (26). 

 

 

 

IMPULS I CONTROL DEL GOVERN 

PROPOSTES DE RESOLUCIÓ 

 

13 - PROPOSTA DE RESOLUCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-MES 

PER DEMANAR LA REVOCACIÓ DE LA MEDALLA D’OR A 

L’ALCALDE FRANQUISTA PEDRO CRESPO I MOSTRAR LA 

SOLIDARITAT DEL CONSISTORI AMB EL MATARONÍ PABLO 

MORALES EN EL 50È ANIVERSARI DE LA SEVA DETENCIÓ.  

 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3399.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3523.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3653.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3696.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3745.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3802.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3854.0
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El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3870.0&endsAt=4856.0 

 

La senyora Anna Salicrú i Maltas, regidora del grup municipal d’ERC-MES, presenta la 

proposta de resolució següent, amb les ESMENES incorporades del grup municipal d’En 

Comú Podem Mataró i del grup municipal Socialista: 

 
“El Reglament de protocol, honors i distincions de l’Ajuntament de Mataró és un reglament 
aprovat l’any 2010 que, entre d’altres funcions, regula i ordena les atribucions de dignitat 
conferides a títol de reconeixement, a persones naturals o jurídiques, per la raó dels seus 
mèrits.  
 
Dins d’aquests honors i distincions que atorga l’Ajuntament de Mataró, hi ha diverses 
tipologies: Títol de Filla Predilecta o Fill Predilecte; Títol de Filla Adoptiva o Fill Adoptiu; 
Membre de la galeria de mataronins i mataronines il·lustres; Medalla de la Ciutat; 
Agermanament; Símbol de la Ciutat; Escut Insígnia; Corbata Escarapel·la.  
 
A la secció tercera del present reglament es fa referència a la distinció Medalla de la Ciutat, i 
la defineix de la següent manera a l’article 17:  
 

“La medalla de la Ciutat és una manifestació d’agraïment que s’atorga per una 
actuació personal o col·lectiva en favor de la Ciutat, que hagi tingut un ressò 
especial o una repercussió notable en els àmbits cultural, artístic, econòmic, social, 
polític o esportiu.”  

 
L’anterior reglament que regulava els honors i distincions no només contemplava la Medalla 
de la Ciutat, sinó que incloïa la Medalla de Bronze; Medalla de Plata i Medalla d’Or. El 
reglament vigent va unificar les Medalles i actualment no s’entreguen 4 medalles diferents, 
sinó que s’entrega la Medalla de la Ciutat.  

 
Per tal de donar resposta a la justícia, reparació i memòria històrica molts Ajuntaments 
(també l’Ajuntament de Mataró) van revocar les medalles i distincions que s’havien atorgat a 
personalitats relacionades amb el règim franquista, distincions que es van atorgar un cop va 
acabar la Guerra Civil i es va establir l’estructura institucional del règim franquista.  
 
L’afany del règim en donar distincions a persones, entitats i associacions pròpies del règim 
tenia una voluntat molt clara. No només era una manera de reconèixer que el franquisme 
havia guanyat la guerra, sinó que també marcava un abans i un després, un naixement 
institucional nou i unes noves persones que serien reconegudes per la seva tasca a favor del 
règim.  
 
Els elements de propaganda i promoció del règim franquista més recurrents a la via pública 
són les plaques amb simbologia feixista de l’Antic Instituto Nacional de Vivienda, que es 
posaven a l’entrada dels habitatges de protecció oficial. Altres escuts i insígnies tals com les 
àligues de Sant Joan o el jou i les fletxes també es posaven a edificis públics o a llocs ben 
visibles.  
 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3870.0&endsAt=4856.0
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La retirada d’aquests símbols ha estat lenta a la nostra ciutat i per això des d’Esquerra 
Republicana s’han presentat el 2016, 2017 i 2019 mocions per complir amb les normatives 
vigents i completar la retirada d’aquests vestigis. Malgrat que sempre s’han acceptat els 
precs, encara avui hi han plaques franquistes als carrers Marià Fortuny 19, Álamos 17 i 
República Argentina 17. També hi ha un relleu del jou i les fletxes al carrer Siete Partidas i 
un relleu d’àliga de Sant Joan a l’antic edifici de correus, tapat per una placa metàl·lica. 

 
L’Ajuntament de Mataró va revocar les medalles atorgades a: Francisco Franco Bahamonde; 
Excombatents i excautius fills i veïns de Mataró; Caidos por Dios y por España fills i veïns de 
Mataró i la Delegació del Frente de Juventudes. Les darreres revocacions es van produir al 
Ple de març del 2012.  
 
Això donava compliment a l’article 15.1 de la Llei 52/2007, de 26 de desembre, que estableix 
que "Les administracions públiques, en l'exercici de les seves competències, han de prendre 
les mesures oportunes per a la retirada d'escuts, insígnies, plaques i altres objectes o 
mencions commemoratives d'exaltació, personal o col·lectiva, de l’aixecament militar, de la 
Guerra Civil i de la repressió de la Dictadura”.  
 
La manera de fer la revocació d’aquestes distincions està regulada a l’article 28 del present 
reglament, que diu el següent:  
 

“L’Ajuntament de Mataró, podrà revocar els honors i distincions concedits quan la 
persona receptora incorri en qualsevol causa que comporti la indignitat o el demèrit. 
Aquesta decisió requerirà la instrucció d’un expedient on quedin degudament 
justificades les causes que la fonamentin i el posterior acord del Ple”.  

 
Enguany es compleixen 50 anys de la detenció, empresonament, maltractament i tortures 
que va patir a mans del règim franquista el mataroní Pablo Morales, per la seva condició de 
membre del sindicat Comissions Obreres (CCOO), la Joventut Comunista de Catalunya 
(JCC) i el Partit Socialista Unificat de Catalunya (PSUC), organitzacions que, juntament amb 
d’altres partits i organitzacions socials, van liderar la lluita antifranquista al nostre país. En 
un article recent al Capgròs, Juan Ortiz relata els fets, i queda clar que la voluntat del règim 
era augmentar el nivell de repressió per generar por a una societat cada cop més 
assedegada de justícia i llibertat. 
 
L’article explica la participació que va tenir l’alcalde franquista de Mataró Pedro Crespo, que 
va expedir un certificat de “mala conducta” que va servir com a prova per a justificar la 
repressió al mataroní Pablo Morales, a qui no només van torturar i maltractar, sinó que van 
condemnar a 12 anys de presó.  
 
A la llista de persones distingides amb la Medalla d’Or de la Ciutat de Mataró (equivalent 
actual a la Medalla de la Ciutat) hi figura l’alcalde franquista Pedro Crespo Gil, que la va 
rebre de l’Ajuntament franquista l’any 1974, dos anys després de cessar la seva activitat 
d’alcalde. 
 
L’Ajuntament de Barcelona fa revocar l’any 2018 la Medalla d’Or de la Ciutat de Barcelona a 
l’alcalde franquista Miquel Mateu, atès que consideraven que no era mereixedor de tal mèrit 
per molts motius, un dels quals era la seva contribució en la depuració i criminalització de 
funcionaris barcelonins de l’Ajuntament.  
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Amb la voluntat d’avançar en la dignitat i la memòria històrica, amb la convicció que fer un 
exercici de reparació no significa fer un exercici de presentisme, i per tal de dignificar la resta 
de persones, associacions i entitats que han estat mereixedores d’aquestes distincions, el 
Grup Municipal d’Esquerra Republicana - MES formulem el següent prec:  
 
PRIMER.- El Govern Municipal nomenarà un instructor de l’expedient per tal d’iniciar els 
tràmits de revocació de la Medalla d’Or a Pedro Crespo Gil, que portarà al Ple amb la major 
brevetat possible.  
 
SEGON.- L'Ajuntament de Mataró treballarà en un acte d'homenatge i restitució al senyor 
Pablo Morales, en col·laboració amb el sindicat CCOO, les entitats que treballen en l’àmbit 
de la memòria històrica a la ciutat i els partits polítics que s’hi vulguin sumar amb motiu de 
del cinquantè aniversari de la seva detenció. 
 
TERCER.-  El Govern Municipal retirarà la resta de vestigis franquistes que encara queden 
a la nostra ciutat i n’informarà al Memorial Democràtic.” 
 

 

 

Intervenció de la Sra. Anna Salicrú Maltas, regidora del grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya-MES: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3905.0 

 
Intervenció de la Sra. Cristina Sancho Rodríguez, portaveu del grup municipal de Ciutadans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4139.0 

 
Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4193.0 

 
Intervenció del Sr. Sergio Morales Díaz, regidor del grup municipal d’En Comú Podem 
Mataró:   
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4322.0 

 
Intervenció de la Sra. Anna Salicrú Maltas, regidora del grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya-MES: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4614.0 

 
Intervenció del Sr. Alcalde (votació): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4739.0 

 
Intervenció de la Sra. M. Lluïsa Guañabens Casarramona, secretària general accidental: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4795.0 

 

 

VOTACIÓ:  Ordinària 

Vots favorables: 24,  corresponent als membres del grup municipal Socialista (13), 

corresponent als membres del grup municipal de En Comú 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=3905.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4139.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4193.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4322.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4614.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4739.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4795.0
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Podem Mataró (2),  corresponent als membres del grup municipal 

d’ERC-MES (7) i corresponent als membres del grup municipal de 

Junts per Mataró (2). 

Vots en contra: Cap 

Abstencions: 2,  corresponent als membres del grup municipal de Ciutadans. 

 

Intervenció del Sr. Alcalde 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4800.0 

 

 

14 - PROPOSTA DE RESOLUCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL DE JUNTS PER MATARÓ PER POSAR EN MARXA 

PLANS ESPECÍFICS DE SEGURETAT I CONVIVÈNCIA A LES ZONES 

MÉS AFECTADES PER L’INCIVISME I SOROLLS NOCTURNS.   

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4856.0&endsAt=5625.0 

 

El senyor Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró,  presenta 

la proposta de resolució següent: 

 

“Conscients que l’origen de l’incivisme i la insolidaritat és, generalment, en les mancances 
socioeducatives de la població, des del municipi es van prioritzar, en el marc del Pla de 
Civisme, les actuacions preventives, formatives, reeducadores i reparadores, destinades a 
promoure més consciència cívica i més respecte pels drets dels altres, sense descuidar el 
recurs a la sanció administrativa com a solució davant del fracàs o rebuig de les mesures 
reeducadores proposades. 
 
L'arribada de l'estiu, genera una problemàtica recurrent i de difícil solució: els problemes de 
convivència generats pel xivarri nocturn a determinades places i carrers de la ciutat. És 
freqüent que durant la temporada d’estiu, les queixes veïnals per aquests actes incívics 
augmentin exponencialment. És un problema que a molts barris mataronins. En la majoria de 
casos estan protagonitzats per adolescents i joves que juguen a pilota o bé s'estan al carrer 
fins passada la mitjanit, fent soroll, ja sigui cridant o corrent o amb la música a volum alt, 
quelcom que impossibilita conciliar el son als veïns dels entorns.  
 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4800.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4856.0&endsAt=5625.0
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A la normativa vigent, article 9 de l’Ordenança de Civisme, es regula la situació de 
contaminació acústica, però molt centrada a locals i establiments comercials, de serveis, 
d’oci i de concurrència pública. A l’ordenança de civisme que s’està treballant, es parla de la 
responsabilitat dels establiments oberts als públic per tal d’evitar el comportament sorollós 
dels seus clients en les zones d’accés exterior immediates. Al respecte, s’especifica que al 
no poder evitar aquestes conductes, hauran de comunicar-ho a les forces i cossos de 
seguretat per mantenir l’ordre i la convivència ciutadana, i hauran de col·laborar en tot 
moment, amb els agents de l’autoritat. Per altra banda, es proposa prohibir a l’espai públic, 
pertorbar el descans i la tranquil·litat del veïnat mitjançant “les veus, els cants o els crits 
produïts per la clientela dels establiments oberts al públic en les zones d’accés exterior 
immediates d’aquests establiments” 
 
Per altra banda, Mataró recuperarà aquest mes de juliol la figura del sereno nocturn. El 
servei es posarà en marxa dilluns dia 4 i estarà format per dotze agents que 'patrullaran' la 
ciutat amb l'objectiu de "reforçar" la sensació de seguretat a la ciutat. Des de l’Ajuntament, 
s’ha detallat que el servei està centrat en la presència dels agents en punts que puguin ser 
focus de conflictes, com les places o la zona d'oci nocturn per tal de dissuadir els incívics 
dels seus comportaments. En aquest sentit, la intervenció dels serenos està molt limitada i 
en cas d'incidents hauran d'avisar sempre a la Policia Local. 
 
El passat mes de maig, aquest Ple va aprovar una proposta de resolució presenta pel grup 
municipal d’Esquerra Republicana-MES, per a un abordatge integral de les problemàtiques 
relacionades amb el soroll, amb acords com buscar fórmules que serveixin per controlar 
l’excés de soroll a les places que ja estan construïdes i que generen problemàtiques sonores 
o dur a terme campanyes de sensibilització de manera permanent per intentar canviar les 
actituds de la gent al carrer. És evident que això és caminar cap a la bona direcció, però són 
mesures amb resultats a llarg termini. 
 
Davant l’inici de la temporada d’estiu, amb els previsibles augments de problemes de 
civisme, convivència i inseguretat als carrers i places de la nostra ciutat, cal actuar des de la 
prevenció, però també la convicció. Com ja hem descrit anteriorment, diversos actors de 
l’Ajuntament, tant govern com oposició, entitats, i associacions amb incidència en l’espai 
públic, estan treballant en mesures per fer front a aquest fenomen des d’un punt de vista 
global amb mesures. Tanmateix, tenim l’estiu al damunt i després de la primera onada de 
calor ja s’han començat a sentir queixes de veïns per problemes de soroll, sobretot en espais 
oberts com a la plaça de Gatassa o a la plaça Joan XXIII. 
 
Des de Junts per Mataró pensem que no podem esperar a que es comencin a produir 
‘botellots’ i incidents els mesos que venen. No volem ser ni alarmistes ni fatalistes, però 
creiem que cal ser previsors i treballar per evitar que aquests advertiments es facin realitat. 
 
Es per això que el grup municipal de Junts per Mataró, proposem al Ple l’adopció dels 
següents acords: 
 
PRIMER.- D’acord amb les dades i antecedents d’anys anteriors, identificar i localitzar els 
punts conflictius més recurrents on es destorba el descans dels veïns per culpa del soroll i de 
l’incivisme en espais públics de la ciutat.  
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SEGON.- D’acord amb això, iniciar una campanya de comunicació i conscienciació a la 
ciutadania, centrada exclusivament en aquesta problemàtica a aquests punts de la ciutat, 
amb una presència més evident durant els caps de setmana i festius. 
 
TERCER.- D’acord amb els recursos humans en mans de l’Ajuntament, sobretot la Policia 
Local i, novetat d’enguany, la figura dels “serenos”, d’acord amb la normativa municipal 
sectorial, s’imposin les sancions corresponents als actes incívics que es produeixin en 
aquest sentit, a fi de promoure una campanya dissuasòria d’aquestes actituds.” 
 

 

Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4877.0 

 
Intervenció de la Sra. Cristina Sancho Rodríguez, portaveu del grup municipal de Ciutadans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5098.0 

 
Intervenció del Sr. Francesc Teixidó Pont, portaveu del grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5239.0 

 
Intervenció del Sr. Juan Carlos Jerez Antequera, regidor delegat de Seguretat Pública, 
Mobilitat, Salut i Recursos Humans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5288.0 

 
Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5428.0 

 
Intervenció del Sr. Alcalde (votació): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5552.0 

 
Intervenció de la Sra. M. Lluïsa Guañabens Casarramona, secretària general accidental: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5605.0 

 

 

VOTACIÓ:  Ordinària 

Vots favorables: 11, corresponent als membres del grup municipal d’ERC-MES (7), 

corresponent als membres del grup municipal de Junts per 

Mataró (2) i corresponent als membres del grup municipal de 

Ciutadans (2).    

Vots en contra: 15,  corresponent als membres del grup municipal Socialista (13) i 

corresponent als membres del grup municipal de En Comú 

Podem Mataró (2).  

Abstencions: Cap  

 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=4877.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5098.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5239.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5288.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5428.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5552.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5605.0
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DECAU la proposta de Resolució que presenta el grup municipal de Junts per 
Mataró per posar en marxa plans específics de seguretat i convivència a les 
zones afectades per l’incivisme i sorolls nocturns. 

 

 

 

15 - PROPOSTA DE RESOLUCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL DE CIUTADANS-PARTIDO DE LA CIUDADANÍA PER 

DEMANAR UN PLA MUNICIPAL ANTIOCUPACIÓ QUE ANTICIPI ELS 

PROBLEMES D'OCUPACIÓ QUE ES PODEN DONAR DURANT 

AQUEST ESTIU.  

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5625.0&endsAt=6526.0 

 
 
La senyora Cristina Sancho Rodriguez, portaveu del grup municipal de Ciutadans, presenta 

la proposta de resolució següent: 

 
“Los delitos de okupación de edificios y viviendas, están experimentando un crecimiento 
preocupante durante los últimos meses, hasta llegar este gobierno a manifestar su 
impotencia en la resolución de esta lacra. 

La okupación es un acto ilegal que merece el reproche de los poderes públicos. Convierte a 
los dueños y a los vecinos en víctimas. Es obligación de todas las administraciones públicas 
actuar en defensa de la ley y de la propiedad privada Son innumerables los vecinos en 
Mataró e incluso las comunidades de vecinos que sufren del deterioro de sus viviendas y 
edificios, así como de la convivencia vecinas, y que lleva incluso a que en muchos de ellos 
se llevan a cabo delitos de tráfico de drogas. Son los llamados narcopisos.  

Las estadísticas nos muestran que es durante el verano que se incrementan el número de 
okupaciones de inmuebles. Por ello, ante la llegada de las vacaciones, muchos vecinos de 
Mataró sienten verdadero pánico al programarlas ya que los propietarios e inquilinos se 
encuentran ante el riesgo que al volver de éstas pueda surgir la imposibilidad de entrar en su 
propia casa al volver de las vacaciones verano. Así, a causa de la escasa protección de la 
propiedad privada y la lentitud de los procedimientos judiciales, estos dueños y vecinos se 
enfrentan a un grave problema que, hoy por hoy, carece de solución justa y eficaz.  

La Administración más directamente implicada en la problemática derivativa de la okupación 
ilegal de viviendas es la Administración Local, que deben ofrecer una respuesta más 
inmediata a un fenómeno que tanto está perjudicando a los vecinos de nuestra ciudad. 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5625.0&endsAt=6526.0
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 Por todos estos motivos, el Grupo Municipal de Ciutadans (Cs) en el Ayuntamiento de 
Mataró propone adoptar los siguientes ACUERDOS: 

Primero.- Elaborar un Plan Especial Municipal para el verano 2022 contra la okupación 
ilegal de viviendas, con el fin de evitar el previsible  incremento de viviendas okupadas en 
nuestra ciudad. 

Segundo.- En el caso que se produzcan okupaciones durante este periodo vacaciones, 
asegurar la devolución de los inmuebles ocupados ilegalmente a sus legítimos propietarios, 
a través de la puesta a disposición de los propietarios afectados de servicios de 
asesoramiento y orientación jurídica de una Oficina de Atención antiokupación. 

Tercero.-  Potenciar la colaboración con las asociaciones de vecinos, que son quienes mejor 
conocen la realidad de sus barrios, durante este verano para poner en marcha y/o reforzar 
las medidas que sean necesarias para velar por la seguridad de nuestras viviendas.” 

 
 
 
Intervenció de la Sra. Cristina Sancho Rodríguez, portaveu del grup municipal de Ciutadans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5636.0 

 
Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5791.0 

 
Intervenció del Sr. Francesc Teixidó Pont, portaveu del grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5916.0 

 
Intervenció del Sr. Juan Carlos Jerez Antequera, regidor delegat de Seguretat Pública, 
Mobilitat, Salut i Recursos Humans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6080.0 

 
Intervenció de la Sra. Cristina Sancho Rodríguez, portaveu del grup municipal de Ciutadans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6237.0 

 
Intervenció del Sr. Alcalde (votació): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6361.0 

 
Intervenció de la Sra. M. Lluïsa Guañabens Casarramona, secretària general accidental: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6513.0 

 

 
 
VOTACIÓ:  Ordinària 

Vots favorables: 2,  corresponent als membres del grup municipal de Ciutadans.     

Vots en contra: 22, corresponent als membres del grup municipal Socialista (13), 

corresponent als membres del grup municipal de En Comú 

Podem Mataró (2) i  corresponent als membres del grup municipal 

d’ERC-MES (7).  

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5636.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5791.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=5916.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6080.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6237.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6361.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6513.0
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Abstencions: 2, corresponent als membres del grup municipal de Junts per 

Mataró.  

 
 

DECAU la proposta de Resolució que presenta el grup municipal de 
Ciutadans-Partido de la Ciudadanía per demanar un Pla municipal 
antiocupació que anticipi els problemas d’ocupació que es poden donar 
durant aquest estiu. 

 
 
 

PRECS I PREGUNTES 
 

 

16 - PREC QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS-

PARTIDO DE LA CIUDADANÍA PER A LA COL·LOCACIÓ DEL BUST 

DE JOSEP GARCÍA OLIVER A LA NOVA BIBLIOTECA DE MATARÓ.  

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6526.0&endsAt=6820.0 

 

El senyor José Antonio Molero Bote, regidor del grup municipal de Ciutadans, presenta el 

prec següent: 

 

“El próximo día 9 julio se inaugurará la nueva biblioteca de Mataró. 
 
Junto a este grupo municipal, entidades de diversos ámbitos, personas de la ciudad 
relacionadas con la cultura, partidos políticos e incluso miembros destacados de su propio 
partido, argumentaron que el nombre de la nueva biblioteca fuese el de Josep García Oliver 
en reconocimiento a su papel determinante en la creación de la primera biblioteca popular de 
Mataró, así como otros organismos dedicados a la ayuda social y económica de la ciudad. 
Finalmente, y debido a presiones de sus socios de gobierno, la biblioteca ha terminado 
denominándose de forma bastante sorprendente biblioteca popular. Como si una biblioteca 
pública necesitase recordar a los usuarios que lo público, por si hubiera dudas, es lo popular. 
 
No obstante, desde Ciudadanos pensamos que, otra forma de reconocer la labor de García 
Oliver sería colocar, en la entrada de la biblioteca o en un lugar destacado el busto que se 
guarda en los antiguos fondos de obras de la Caixa Laietana y que hoy pertenecen a la 
Fundació Iluro de la que este ayuntamiento es patrón. Por lo anteriormente expuesto este 
grupo municipal ruega: 
 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6526.0&endsAt=6820.0
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Ruego: 
 
Que el ayuntamiento de Mataró recupere el busto de Josep García Oliver depositado en los 
fondos de la Fundació Iluro y lo coloque en un lugar prominente de la nueva biblioteca con 
una leyenda que aclare la ascendencia del personaje sobre el equipamiento en el que se le 
honra.” 
 

 

Intervenció del Sr. José Antonio Molero Bote, regidor del grup municipal de Ciutadans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6540.0 

 
Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Serveis, Sostenibilitat i 
Transició Ecològica i Cultura: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6632.0 

 
Intervenció del Sr. José Antonio Molero Bote, regidor del grup municipal de Ciutadans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6744.0 

 

 

 

 

17 - PREGUNTA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-MES SOBRE EL 

PROJECTE LLOGUEM! YES WE RENT. 

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6820.0&endsAt=7398.0 

 

El senyor Carles Porta i Torres, regidor del grup municipal d’ERC-MES, presenta la pregunta 

següent: 

 
“Mataró pateix una crisi habitacional molt dura. Evidència d’això són les escasses 
possibilitats d’aconseguir habitatges a preus assequibles, discriminacions a l’hora d’accedir a 
l’habitatge i el dèficit històric d’habitatges públics. 
 
Una de les propostes més importants d’aquest mandat per tal de generar habitatge 
assequible i estable és el Projecte Lloguem! / Yes We Rent!. 
 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6540.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6632.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6744.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6820.0&endsAt=7398.0
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Aquest projecte té l’objectiu de transformar el lloguer d’habitatge a Mataró, donant vida a 
habitatges desocupats a la ciutat. Lloguem! Yes We Rent és una iniciativa que es promou 
des del Bloc Cooperatiu, formant part també de l’economia social. 
 
El projecte busca, d’una banda, que els propietaris de pisos buits els posin a lloguer a través 
de diversos incentius, com la realització d’obres de rehabilitació de l’habitatge, subvencions a 
fons perdut per a actuacions d’eficiència energètica dels habitatges, una garantia absoluta 
de cobrament per mitjà d’un fons de garantia propi, beneficis fiscals en impostos municipals 
com l’IBI o la plusvàlua o la gratuïtat en la gestió del lloguer. 
 
D’altre banda, pel que fa als llogaters, a través del projecte es pot accedir a un habitatge per 
sota del preu de mercat. 
 
En definitiva, aquest projecte, finançat per fons europeus, vol transformar el mercat de 
lloguer d’habitatges a Mataró; donant vida a habitatges desocupats de la ciutat i fomentant 
que la ciutadania de Mataró tingui un major accés a l’habitatge oferint uns lloguers per sota 
del preu de mercat. 
 
Tant és així que el projecte Lloguem! Yes We Rent va guanyar fa unes setmanes un premi 
europeu en la categoria de finançament just per a l’habitatge assequible dels European 
Responsible Housing Awards. 
 
L’objectiu de pisos llogats a finals del 2022 es xifrava en 220 pisos llogats, amb un lloguer 
mensual mitjà de 405€ per tal d’intervenir en el mercat de lloguer. 
 
Per tot l’exposat, des del Grup Municipal d’Esquerra Republicana - MES formulem les 
següents preguntes: 
 
1. Enguany el termini per la captació de pisos buits ha finalitzat el 30 de juny, quants pisos 
s’han aconseguit? Quants diners es destinaran per a subvencionar la rehabilitació d’aquests 
habitatges? 
 
2. L’objectiu del projecte era tenir llogats 220 pisos a finals del 2022. Quants pisos es tenen 
llogats a dia d’avui? S’arribarà a l’objectiu? 
 
3. En cas de no complir l’objectiu, l’Ajuntament de Mataró mantindrà la totalitat de la 
subvenció atorgada de 2,5 milions d’euros?” 
 

 

 

 

Intervenció del Sr. Carles Porta Torres, regidor del grup municipal d’Esquerra Republicana 
de Catalunya-MES: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6831.0 

 

Intervenció de la Sra. Sarai Martínez Vega, regidora delegada d’Habitatge: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7002.0 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=6831.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7002.0
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Intervenció del Sr. Carles Porta Torres, regidor del grup municipal d’Esquerra Republicana 
de Catalunya-MES: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7204.0 

 

Intervenció de la Sra. Sarai Martínez Vega, regidora delegada d’Habitatge: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7242.0 

 

 

 

18 - PREC QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA 

REPUBLICANA DE CATALUNYA-MES PER REALITZAR CAMPANYES 

DE CONSCIENCIACIÓ CIUTADANA QUE FOMENTIN LA NETEJA 

VIÀRIA, LA REDUCCIÓ DE RESIDUS I L’ERADICACIÓ DE LES 

ACTITUDS INCÍVIQUES. 

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7398.0&endsAt=7989.0 

 

El senyor Joaquim Camprubí Cabané, regidor del grup municipal d’ERC-MES, presenta el 

prec següent: 

 
“Els Ajuntaments són les institucions que estan més a prop dels ciutadans i s’encarreguen de 
prestar serveis de vital importància per garantir una bona qualitat de vida a la ciutadania. 
 
Un d’aquests serveis és la neteja de la via pública, que té la finalitat de proporcionar a la 
ciutadania uns carrers nets, sense deixalles ni brossa. 
 
Malgrat que els ajuntaments dediquen molts recursos per garantir aquest objectiu (recollida i 
gestió dels contenidors; papereres a la via pública; neteja de voreres, platja i zones 
verdes…) sovint els nostres carrers no acaben d’estar mai prou nets, cosa que provoca la 
indignació de gran part de la ciutadania que fa tot el possible per complir amb les normatives 
i actuar amb civisme. Amb l’impuls de la transició ecològica la ciutadania està fent un canvi 
de xip en matèria de reducció de residus i reciclatge, però encara hi ha ciutadans que tenen 
actituds incíviques pel que fa al manteniment de la via pública i la neteja. 
 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7204.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7242.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7398.0&endsAt=7989.0
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Mataró no és la única ciutat on això passa. És una preocupació de tots els ajuntaments, i 
precisament perquè els ajuntaments són les institucions més properes als ciutadans, tenen a 
les seves mans l’oportunitat de promoure aquests canvis als ciutadans. 
 
Altres ajuntaments del país han abordat aquesta problemàtica no només destinant més 
recursos a la recollida i neteja viària, sinó que també han fet campanyes de conscienciació 
ciutadana. 
 
Alguns exemples serien els següents: 
 
● L’Ajuntament de Terrassa va iniciar la campanya “Terrassa més neta” editant fulletons, 
adhesius i cartells en que s’explicaven les principals normatives en aquesta matèria, tant pel 
que fa a les mesures per fomentar la neteja com per explicar les conseqüències de les 
actituds incíviques. 
● L’Ajuntament de Mollerussa va dur a terme la campanya “Fem-ho bé, fem el click” per 
difondre l’ordenança de civisme, les bones pràctiques de reciclatge i els serveis municipals 
com el de recollida de voluminosos, a partir d’adhesius i fulletons informatius. 
● L’Ajuntament de Santa Coloma de Gramenet va realitzar la campanya “Tu poses la màgia. 
Una ciutat neta no és art de màgia”, on a partir de diversos punts d’informació es feia 
reflexionar a la ciutadania sobre la importància que té cadascú per garantir una ciutat neta i 
cívica, focalitzant-se concretament en les recollides d’excrements, l’ús correcte dels 
contenidors i el respecte al descans dels veïns. 
 
L’Ajuntament de Mataró, com molts altres ajuntaments, té una aplicació (Mataró Neta) on la 
ciutadania comunica incidències relacionades amb la neteja de la via pública. Es reben 
moltes incidències, i això és una demostra que, a part de posar recursos en la reparació i 
neteja viària, també cal posar molts recursos en la prevenció i conscienciació per tal que 
aquestes incidències no es produeixin o, si més no, es redueixin substancialment. Això és 
crucial per reduir la brutícia dels contenidors durant els dies de festes i dates assenyalades 
com Sant Joan o les festes de Nadal, on l’augment de residus (i d’actituds incíviques) fa que 
resoldre totes les incidències sigui extremadament complicat. 
 
Al web municipal hi ha poca informació respecte les campanyes de sensibilització o, si més 
no, no és una informació fàcil de trobar. 
 
Entrant a l’apartat de neteja i residus, trobem dos apartats que donen consells sobre la 
reducció dels residus i el foment del civisme a la via pública. 
 
A l’apartat “Neteja viària” ens donen 4 consells que podem fer els ciutadans (utilitzar les 
papereres; utilitzar els contenidors i no deixar residus al carrer; recollir els excrements dels 
nostres gossos i utilitzar l’APP de Mataró Neta). 
 
A l’apartat “Prevenció de residus”, ens donen consells en 4 àmbits diferents (a casa, a la 
compra, a l’escola i a l’oficina). 
 
És per això que des del Grup Municipal d’Esquerra Republicana - MES fem els següents 
precs. 
 



 62 

PRIMER. L’Ajuntament de Mataró realitzarà campanyes de conscienciació per fomentar les 
bones pràctiques en matèria de neteja viària, la reducció de residus i l’eradicació de les 
actituds incíviques. 
 
SEGON. Aquestes campanyes de sensibilització tindran en compte les dates on es generen 
més residus i es detecten més actituds incíviques, amb la finalitat de prevenir-les i fomentar 
el civisme. 
 
TERCER. A part de l’edició de material físic que estigui a disposició de la ciutadania als 
equipaments municipals, es promocionarà aquesta informació en l’àmbit digital tant a les 
xarxes socials de l’Ajuntament com al web municipal a partir de l’utilització de banners i 
altres mecanismes de promoció.” 

 

 

Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí Cabané, regidor del grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya-MES: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7416.0 

 
Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Serveis, Sostenibilitat i 
Transició Ecològica i Cultura: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7692.0 

 
Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí Cabané, regidor del grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya-MES: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7876.0 

 

 

 

19 - PREC QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA 

REPUBLICANA DE CATALUNYA-MES PER ACTUALITZAR EL PLA 

D’ACTUACIÓ SOBRE EL VIH I LA SIDA A MATARÓ.  

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7989.0&endsAt=8310.0 

 

El senyor Carles Porta i Torres, regidor del grup municipal d’ERC-MES, presenta el prec 

següent: 

 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7416.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7692.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7876.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7989.0&endsAt=8310.0
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“La infecció pel virus de la immunodeficiència humana (infecció pel VIH) i la síndrome 
d'immunodeficiència adquirida (Sida) és un espectre de malalties causades per la infecció 
amb el virus de la immunodeficiència humana (VIH). 
 
Aquestes malalties van créixer exponencialment a finals dels 80, i els anys 90 van ser els 
anys amb major transmissió. 
 
Les institucions van abordar-ho i van iniciar campanyes i actuacions tant per prevenir-ne els 
contagis com per fomentar la investigació, cosa que ha provocat una reducció dràstica de 
nous casos. 
 
Malgrat aquesta tasca, el VIH segueix existint, cada any hi ha nous casos i també segueix 
provocant defuncions. 
 
Les dades publicades al darrer informe de l’Observatori Municipal sobre la infecció pel VIH 
(2018) ens indiquen que durant el període 2001-2017, a Mataró, es van detectar 247 nous 
casos i van morir 15 persones. 
 
L’any 2006 es va aprovar el Pla d’actuació sobre el VIH i la Sida a Mataró. Aquest pla va ser 
actualitzat l’any 2011, amb un Pla d’actuació concret per als anys 2011-2015. 
 
La Comissió Interdepartamental de la Sida a Catalunya va aprovar l’any 2021 el nou Pla 
d’acció enfront del VIH i d’altres infeccions de transmissió sexual 2021-2030, que inclou 
objectius, estratègia s i actuacions a desplegar durant la propera dècada. 
 
És per això, i amb la voluntat d’avançar en l’eradicació i prevenció del VIH i la Sida, que el 
Grup Municipal d’Esquerra Republicana - MES presentem els següents precs: 
 
PRIMER. El Govern Municipal durà a terme una actualització del Pla d’actuació sobre el 
VIH/Sida redactat el 2006 (i actualitzat el 2011) que plantegi objectius, estratègies i 
actuacions acurades a les necessitats actuals. 
 
SEGON. L’Ajuntament de Mataró, a partir de l’Observatori Municipal sobre el VIH i la Sida, 
publicarà un informe per conèixer l’evolució i resultats dels darrers anys.” 
 

 

 

Intervenció del Sr. Carles Porta Torres, regidor del grup municipal d’Esquerra Republicana 
de Catalunya-MES: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7997.0 

 
 

En aquests moments s’absenta de la sessió el Sr. David Bote Paz, Alcalde-President, 

presideix la sessió el Sr. Juan Carlos Jerez Antequera, 1r. Tinent d’Alcalde. 

 
 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=7997.0
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Intervenció de la Sra. Laura Seijó Elvira, regidora delegada de Benestar Social, Promoció 
de la Salut, Òrgans i Processos Participatius: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=8141.0 

 
Intervenció del Sr. Carles Porta Torres, regidor del grup municipal d’Esquerra Republicana 
de Catalunya-MES: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=8268.0 

 

 

 

20 - PREC QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA 

REPUBLICANA DE CATALUNYA-MES PER DIGNIFICAR I 

POTENCIAR ELS RECONEIXEMENTS ALS ÈXITS ESPORTIUS DELS 

EQUIPS I ESPORTISTES DE MATARÓ.  

 

El Sr. Juan Carlos Jerez Antequera, 1r. Tinent d’Alcalde, fa la introducció del punt 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=8310.0&endsAt=8868.0 

 

La senyora Anna Salicrú i Maltas, regidora del grup municipal d’ERC-MES, presenta el prec 

següent: 

 
“L’esport és un element importantíssim en les nostres societats. La seva pràctica no només 
fomenta un bon estat de salut física, sinó que també té enormes beneficis per a la salut 
mental. 
 
A part dels beneficis en la salut, la pràctica de l’esport fomenta valors molt importants: el 
companyerisme, l’empatia, el sacrifici, el creixement personal i col·lectiu en són alguns 
exemples. L’enorme tasca de cohesió social que fa entre els infants i joves és quelcom que 
cal potenciar i fomentar. 
 
Per promoure l’esport és molt important que els més petits, i especialment les més petites, 
tinguin referents en qui emmirallar-se. Aquests referents sovint costen de trobar, i acostumen 
a ser esportistes o clubs d'elit allunyats de la nostra ciutat. 
 
Precisament per això és molt important que a la nostra ciutat es fomentin els clubs i 
esportistes locals que competeixen en totes les categories, però especialment aquells que 
pels seus mèrits i trajectòria assoleixen èxits esportius i guanyen notorietat. 
 
En els darrers mesos diversos equips de la nostra ciutat han obtingut èxits esportius en 
disciplines molt diverses, però també han estat reconegudes diverses esportistes pels seus 
èxits individuals i col·lectius. 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=8141.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=8268.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=8310.0&endsAt=8868.0
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Per Esquerra Republicana és un orgull que mataronins i mataronines assoleixin èxits 
esportius, però creiem que no se’n fa prou difusió. 
 
Les recepcions d’esportistes i les cerimònies de reconeixement haurien de ser el més 
concorregudes possibles, potenciant sobretot l’assistència dels infants i joves de la ciutat. 
 
Actualment es realitzen cerimònies solemnes però allunyades de la ciutadania i, també, dels 
representants polítics i entitats socials. 
 
És per això que amb la voluntat de potenciar els referents esportius locals i fomentar la 
pràctica esportiva als infants i joves de la nostra ciutat, el Grup Municipal d’Esquerra 
Republicana - MES fa els següents precs: 
 
PRIMER. L’Ajuntament de Mataró realitzarà canvis en la cerimònia d’entrega de 
reconeixements als èxits esportius per tal promoure l’assistència d’actors polítics i socials (tal 
i com es fa amb les conferències institucionals) i especialment fomentarà l’assistència 
d’infants i joves esportistes. 
 
SEGON. L’Ajuntament de Mataró estudiarà la possibilitat, com es fa en altres municipis, 
d’utilitzar el balcó de l’Ajuntament per a realitzar actes de reconeixement als èxits esportius 
dels equips i esportistes locals.” 
 

 

Intervenció de la Sra. Anna Salicrú Maltas, regidora del grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya-MES: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=8329.0 

 
Intervenció de la Sra. Beatriz Delgado Castro, regidora delegada d’Esports: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=8478.0 

 
Intervenció de la Sra. Anna Salicrú Maltas, regidora del grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya-MES: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=8754.0 

 

 

En aquests moments es reincorpora a la sessió el Sr. David Bote Paz, Alcalde-President. 

 

 

21 - PREGUNTA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-MES SOBRE LA 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=8329.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=8478.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=8754.0
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INSTAL·LACIÓ DE CÀMERES DE VIGILÀNCIA A DIVERSOS PUNTS 

DE MATARÓ.  

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=8868.0&endsAt=9278.0 

 

El senyor Ignasi Bernabeu i Villa, regidor del grup municipal d’ERC-MES, presenta la 

pregunta següent: 

 
“La necessitat d'incorporar càmeres de videovigilància a diversos indrets de Mataró ja es va 
presentar al Pla de Seguretat de 2013. Fa més de 9 anys. 
 
Entrant en matèria, cal destacar que el de setembre 2020 l'ajuntament va adjudicar la 
instal·lació de càmeres de videovigilància al polígon del Pla d'en Boet i al Parc de Rocafonda 
a una empresa que no estava homologada per instal·lar-les. El Grup Municipal d'Esquerra 
Republicana - MES Mataró ja va preguntar per aquests fets al seu moment, i el regidor de 
Bon Govern, Juan Carlos Jerez, va admetre que anul·laren la citada licitació i contracte, i que 
l'haurien de tornar a licitar. 
 
Els retards en la tramitació van provocar així que es perdés la subvenció del 70% que la 
Diputació de Barcelona atorgava a aquest projecte: 200.000€ , que el Govern Municipal ara 
ha de treure d'algun altre lloc. 
 
Al cap de quinze dies d'aquest ple, la nostra sorpresa va ser que la regidora Villareal, 
regidora de Seguretat Pública, va anunciar en un setmanari local que el projecte de les 
càmeres de Rocafonda ja estava adjudicat i que només estava pendent d'executar, 
afirmacions falses segons els fets. I respecte a les càmeres del Polígon del Pla d'en Boet 
encara estava pendent del projecte tècnic, afirmació també falsa donat que la licitació 
anul·lada ja comptava amb el preceptiu projecte tècnic. 
 
Ara hem sabut, per unes declaracions de l'alcalde de Mataró, que les càmeres de 
videovigilància no només no s'han instal·lat, sinó que sembla que no arribaran fins a finals 
del 2022; i amb incerteses. Segons l'alcalde la instal·lació es pot demorar pels permisos de 
la Generalitat de Catalunya. D'aquesta afirmació entenem que, malgrat haver licitat i 
adjudicat un contracte (posteriorment anul·lat), no es disposava de l'oportuna autorització, fet 
que ens estranya, i molt. 
 
Per tot l'exposat, el Grup Municipal d'Esquerra Republicana - MES formulem les següents 
preguntes: 
 
1. Per quins motius el Govern Municipal, despres de més de 9 anys, no licita el projecte de 
càmeres de viodeovigilancia d'una vegada per totes? 
 
2. El Govern Municipal ha sol·licitat autorització per la instal·lació de càmeres de 
videovigilancia? En cas que així sigui, quan s’ha sol·licitat aquesta autorització? 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=8868.0&endsAt=9278.0
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3. Segons va informar el Govern Municipal el primer punt on s'instal·laran càmeres de 
videovigilància serà al barri de Rocafonda. A quins altres indrets de la ciutat s'instal·laran? 
Amb quina previsió de temps?” 
 

 

Intervenció del Sr. Ignasi Bernabeu Villa, regidor del grup municipal d’Esquerra Republicana 
de Catalunya-MES: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=8879.0 

 
Intervenció del Sr. Juan Carlos Jerez Antequera, regidor delegat de Seguretat Pública, 
Mobilitat, Salut i Recursos Humans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9022.0 

 
Intervenció del Sr. Ignasi Bernabeu Villa, regidor del grup municipal d’Esquerra Republicana 
de Catalunya-MES: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9164.0 

 
Per al.lusions, Intervenció de la Sra. Anna Villarreal Pascual, regidora delegada 
d’Administració, Bon Govern i Transparència: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9216.0 

 

 

 

22 - PREGUNTA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-MES SOBRE 

EXPEDIENTS DE TANQUES PUBLICITÀRIES QUE INCOMPLEIXEN 

L’ORDENANÇA MUNICIPAL REGULADORA DE LA PUBLICITAT.  

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9278.0&endsAt=9757.0 

 

El senyor Ignasi Bernabeu i Villa, regidor del grup municipal d’ERC-MES, presenta la 

pregunta següent: 

 
“L’Ordenança Municipal Reguladora de la Publicitat és una més de les ordenances i 
reglaments municipals que l’ajuntament de Mataró incompleix. 
 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=8879.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9022.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9164.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9216.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9278.0&endsAt=9757.0
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Al Ple municipal del mes de desembre del 2017 el regidor d’Espais Públics va assegurar, al 
ser preguntat per aquest grup municipal, que s’havia obert expedient a la tanca publicitària 
situada al convent de les Caputxines (cantonada ronda Alfons X el Savi) i la tanca publicitària 
situada a la Riera de Sant Simó (entre Camí Ral i ronda Cervantes). La primera incomplia 
l’article 3.3 i 10.3 de l’Ordenança de Publicitat que prohibeixen la publicitat en edificis 
catalogats, i la segona incomplia (i encara incompleix) els articles11.7 doncs es veuen els 
elements de suport i estructura, i l’article 9 a l’estar en un terreny de caràcter no urbà. 
  
L’any 2021, és a dir, al cap de 4 anys d’aquella afirmació, i veient que les dues tanques 
seguien igual, varem tornar a preguntar-ho al Ple i al cap d’uns dies la tanca del convent de 
les Caputxines va ser retirada. 
 
A banda de demanar al govern municipal que faci arribar a aquest grup municipal còpia dels 
2 expedients iniciats l’any 2017, que haurien de tenir una data anterior al desembre 2017, 
data del Ple, el grup municipal d’ERC-MES presenta la següent pregunta: 
 
1. Respecte la tanca de les Caputxines: en quina data del 2017 es va signar el decret 
ordenant la seva retirada?. A quin import ascendia la multa coercitiva proposada en cas 
d’incompliment? 
 
2. Respecte la tanca de Sant Simó: en quina data del 2017 mitjançant decret es va, o bé 
ordenar la seva retirada, o bé ordenar el revestiment de la seva part posterior per tal 
d’obtenir una superfície uniforme i homogènia, i així tapar els elements de suport i 
estructures? 
 
3. Per quina raó la tanca de Sant Simó encara no compleix l’article 11.7 de l’Ordenança de 
Publicitat?” 
 

 

Intervenció del Sr. Ignasi Bernabeu Villa, regidor del grup municipal d’Esquerra Republicana 
de Catalunya-MES: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9315.0 

 
Intervenció de la Sra. Elizabet Ruiz Moreno, regidora delegada d’Espai Públic i 
Equipaments Municipals i Gent Gran Activa: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9451.0 

 
Intervenció del Sr. Ignasi Bernabeu Villa, regidor del grup municipal d’Esquerra Republicana 
de Catalunya-MES: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9577.0 

 
Intervenció del Sr. Francesc Teixidó Pont, portaveu del grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9650.0 

 

 

 

 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9315.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9451.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9577.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9650.0
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23 - PREC QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS-

PARTIDO DE LA CIUDADANÍA PER MILLORAR EL MANTENIMENT 

DELS LAVABOS PÚBLICS DE MATARÓ. 

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9757.0&endsAt=9920.0 

 

La senyora Cristina Sancho Rodriguez, portaveu del grup municipal de Ciutadans, presenta 

el prec següent: 

 

“Los lavabos públicos que se encuentran por todo Mataró han de ser utilizados en muchas 
ocasiones por personas que sufren enfermedades como es la enfermedad de Crohn. La 
seguridad de poder utilizar los lavabos públicos les permitir poder afrontar su día a día, en la 
calle de una manera más tranquila. Pero estos pacientes se encuentran con el problema en 
Mataró que, al utilizar los lavabos no disponen de papel higiénico. 
 
Además, algunos lavabos de la ciudad no disponen de un mínimo estado de mantenimiento, 
no llegando a tener ni cierres interiores para poder mantener, con seguridad, la intimidad de 
las personas. 
 
Por todo ello, el Grupo Municipal de Ciutadans (Cs) del Ayuntamiento de Mataró, ruega al 
gobierno lo siguiente: 

 
1. El Ayuntamiento de Mataró, hará una revisión de todos los labavos públicos de 

Mataró para procurar su buena conservación y asimismo hará un control y 
seguimiento exhaustivo para que no falte, en toda la franja de horario de apertura al 
público, en ninguno de ellos papel higiénico.” 

 

 

Intervenció de la Sra. Cristina Sancho Rodríguez, portaveu del grup municipal de Ciutadans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9767.0 

 
Intervenció de la Sra. Elizabet Ruiz Moreno, regidora delegada d’Espai Públic i 
Equipaments Municipals i Gent Gran Activa: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9824.0 

 
Intervenció de la Sra. Cristina Sancho Rodríguez, portaveu del grup municipal de Ciutadans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9872.0 

 

 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9757.0&endsAt=9920.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9767.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9824.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9872.0


 70 

 

 

24 - PREC QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE JUNTS PER 

MATARÓ PER ACONSEGUIR QUE MATARÓ SIGUI UNA CIUTAT 

CAMINABLE. 

 

El Sr. Alcalde fa la introducció del punt: 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9920.0&endsAt=10309.1952 

 
 
El senyor Xavier Font Mach, regidor del grup municipal de Junts per Mataró,  presenta el 

prec següent: 

 
“Per caminar per la ciutat són necessàries moltes coses més que tenir voreres. 
 
Des de fa uns anys fins a l'actualitat, tant a nivell europeu com mundial, és notable l'interès 
que tenen les diferents institucions per millorar l'ambient urbà de les ciutats, amb la finalitat 
que aquest sigui un mitjà més sostenible, on la qualitat de vida dels seus habitants creixi. 
 
Pel que fa a la intenció del prec que presenta Junts per Mataró, és fonamental dissenyar les 
ciutats amb l'objectiu d'augmentar els recorreguts a peu, és a dir, que tinguin un alt índex de 
“caminabilitat”, aconseguint que cada zona sigui propícia per a aquest tipus de 
desplaçaments, aconseguint una ciutat més caminable o passejable. 
 
Si fem un repàs a les accions proposades en el Plà de Mobilitat Urbana Sostenible (PMUS), 
aprovat per aquest Ajuntament, veiem que un dels principals objectius de cara el 2024 és 
aconseguir que un 50% dels desplaçaments de la ciutat siguin a peu o en bicicleta. El Plà 
proposa, entre altres mesures: Prioritzar el vianant a la xarxa viària; fomentar hàbits i entorns 
més segurs i accessibles; augmentar l’oferta d’informació i sensibilització a la ciutadania 
envers l’educació viària i la promoció de la mobilitat sostenible. 
 
Junts per Mataró, pensant en la ciutat del demà i en la transformació necessària per 
aconseguir els objectius de sostenibilitat exigits, ens preocupa i creiem que cal empènyer 
més per aconseguir posar l’adjectiu de caminable a la nostra ciutat. Com sempre, Mataró 
s’ho mereix. Cal fer que les coses passin. Per exemple, si entrem a la web de l’ajuntament 
de l’Ordenança de Mobilitat aprovada el 2021 per aquest Ple, podem observar que ens 
trobem amb quatre possibilitats per prémer i obtindré informació ( cotxes, bicicletes, patinets i 
ginys mobilitat personal), on són els vianants?. Si fem recompte dels articles en relació als 
vianants que conté l’ordenança veiem que en només anem l’article 16 al 23 dins d’un total de 
150 articles. 
 
Fent un passeja da pels nostres carres i avingudes, podem veure que el desafiament rau en 
identificar les correlacions més destacades de la “caminabilitat” per guiar la creació d'entorns 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9920.0&endsAt=10309.1952
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per als vianants i que aquest tipus de mobilitat s'integri en l'elaboració i seguiment de les 
polítiques de mobilitat urbana.  
 
Des de Junts per Mataró, creiem que cal anar més lluny que identificar aquests entorns de 
vianants sols amb la presència de voreres, són molts altres elements els que fan que una 
zona sigui qualificable per a vianants. Podem pensar en conceptes com per exemple: 
accessibilitat, estat dels paviments, estètica, pendents i la seguretat. També, d'una manera 
més concreta: connexions a la destinació, accés a instal·lacions d'esbarjo, cobertura arbòria, 
densitat residencial, varietat d'usos del terra, etc. Fer una ciutat caminable, depent de molts 
agents i la seva correcta implicació. Per caminar per la ciutat són necessàries moltes coses 
més que tenir voreres. 
 
També, a Junts per Mataró, ens agradaria assenyalar la importància de la ciutat caminable 
en la seva activitat econòmica. No tot, és sostenibilitat i fer salut. La mobilitat d’una ciutat no 
es pot deslligar del seu teixit productiu.  Una ciutat caminable, segons l’anàlisis de resultats 
de diferents estudis realitzats, crea zones d’atracció i fa guanyar en dinamisme comercial 
 
Per tot l’exposat, Junts per Mataró fa un prec perquè aquest Ajuntament millori els esforços 
per aconseguir l’objectiu del Mataró caminable. Cal potenciar les campanyes informatives i 
comunicatives, cal conscienciar més a la ciutadania, cal treballar més en els entorns urbans ( 
estat voreres, neteja, seguretat,...). Per això els proposem dues primeres accions: 
 
1.- Fer un índex de “caminabilitat” (és un estudi que recull tots els factors exposats), serà 
molt beneficiós, ens donarà una imatge real de la situació i les pautes per treballar-hi 
correctament. I si aquests estudis els introduïm i combinem amb altres, com poden ser els 
plans de mobilitat urbana o en l’estudi del nou servei de línies de bus, l'objectiu de una ciutat 
sostenible, en especial  caminable, estarà més a prop que mai. 
 
2.- Creació, moltes ciutats ja el tenen, d’un mapa amb el principals trajectes caminables que 
connecten la ciutat i el seu temps de recorregut. Creiem que és una bona eina per començar 
perquè la ciutadania vegi que ens calen menys o sols 15 minuts per arribar a un lloc 
concret.” 
 

 

 

Intervenció del Sr. Xavier Font Mach, regidor del grup municipal de Junts per Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9930.0 

 
Intervenció del Sr. Juan Carlos Jerez Antequera, regidor delegat de Seguretat Pública, 
Mobilitat, Salut i Recursos Humans: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=10181.0 

 
Intervenció del Sr. Xavier Font Mach, regidor del grup municipal de Junts per Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=10266.0 

 

 

 

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=9930.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=10181.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=10266.0
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Intervenció del Sr. Alcalde: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=10280.0 

 
 
 
 
 
I en no haver-hi més assumptes per tractar, a les 21:50 hores, el Sr. President aixeca la 

sessió, de la qual s’estén la present acta que signa amb mi. Certifico.  

 

L’ALCALDE,  LA SECRETÀRIA GENERAL Acctal., 
David Bote Paz   M. Lluïsa Guañabens Casarramona  

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a8081847f20d3fa0181cda0ab5f0e27?startAt=10280.0

